
تکاپوها برای انتخاب و انتصاب استاندار جدید اصفهان شدت گرفته است  

همه گزینه های روی میز
سال جدید برای سال جدید برای 
مدعی آقای گلی مدعی آقای گلی 

خوش یمن نیست!خوش یمن نیست!
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احداث ۲۰۰۰ مسکن توسط انجمن های 
خیرساز استان اصفهان

۳۳۷۳ پایگاه جشن عاطفه ها در استان 
اصفهان مستقر است

 اصفهانِ من، شهرشِلوغِ همیشه آلوده! 
 چالش های زندگی در شهرهای پرجمعیت 

 عملیات انتقام
 قطعی است، 

به وقتش

15۰ مدرسه در استان 
اصفهان تحت تأثیر 

فرونشست زمین است

»تپه تاریخی سیلک کاشان«؛ اثر با ارزشِ ثبت ملی شده ای که 
گرفتار ساخت وسازهای جدید شده است

بازمانده ویران شده از کهن ترین زیگورات باستانی!
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8 صفحه
سال چهاردهم

قیمت: 5۰۰۰ تومان

مسیح)ع(  را تبریک می گوییم 
سالروز میلاد حضرت 

با انتخاب وزیر کشور دولت جدید فرایند انتخاب استانداران دولت چهاردهم 
آغاز شده و اعلام شد تکلیف استانداری ها تا پایان شهریورماه مشخص می شود. در 
استان اصفهان نیز این مســئله از طرف گروه های مختلف در حال پیگیری است و 
تاکنون گزینه های مختلفی برای این سمت به وزارت کشور معرفی شده است. مجمع 
نمایندگان استان اصفهان با تکیه بر این نکته که این استان دارای مشکلاتی است که 
باید در سطح ملی رفع شوند، معتقد است باید یک شــخصیت ملی توانمند بدون 

حاشیه برای استانداری این استان انتخاب شود.   ســال 1403 بــرای رضــا اســدی، مهاجم 
طلایی پوشــان اصفهانــی خوش یمن نبود 
و این بازیکن بعد از گذشــت 6 ماه و انجام 
12بازی برای سپاهان در مسابقات مختلف 

هنوز نتوانسته برای این تیم گلزنی کند 

کنگره ملی بزرگداشت 24 هزار شهید استان اصفهان،  پریا پارسادوست
قرار است امسال در آبان ماه و همزمان با روز حماسه 
و ایثار اصفهان برگزارشــود. کنگره ای که شــروع آن دیدار با رهبر انقلاب اسلامی 
خواهد بود. از مدتها قبل، جهادی اکبر برای برگزاری هرچه باشکوه تر این کنگره در 
سطح استان شکل گرفته، هرچند به نظر می رسد همه متولیان، هنوز به این جهاد 
نپیوســته اند و کم کاری هایی هم دیده می شــود؛ کم کاری هایی که ســرهنگ 
محمدرضا شفیعی، معاونت روابط عمومی و تبلیغات سپاه استان روز گذشته و در 

نشست خبری تأکید کرد که رسانه ها باید به آن اشاره کنند. 
سرهنگ شفیعی که قبل از آمدن فرمانده سپاه، مشغول گپ و گفت با خبرنگاران 
بود و توضیحاتی درباره این کنگره بیان کرد، گفت که برگزاری اینچنین اجلاسیه ها و 
کنگره هایی و درواقع فرهنگ ایثار و شهادت، ارتباط مستقیم با امنیت ملی دارد و 
از این رهگذر منافع ملی ما هم تأمین می شود. سرهنگ شفیعی این را هم گفت 
که ســپاه، اعتقاد عمیق و راسخ به عمق توانمندی رســانه ها در ایجاد همبستگی 
اجتماعی و اعتماد عمومی دارد. اما ساعت از 8 صبح گذشــته بود که سردار فدا، 
فرمانده سپاه صاحب الزمان)عج( اســتان هم از راه رسید. همان ابتدای جلسه 
گفت که چرا همه خبرنگاران در این نشست حاضر نیســتند و تأکید کرد که همه 
اصحاب رســانه، حتی آنهایی که چندان میانه خوبی هم ندارند، دعوت بشوند. در 
ادامه سردار فدا به سراغ توضیحاتی درباره کنگره 24 هزارشهید استان رفت و قبل 
از آن چندجمله ای در باب قدرت جمهوری اسلامی در همه زمینه ها و نقش مردم 

در حمایت از نظام گفت.

عده ای دستاوردها را کوچک جلوه می دهند
فرمانده سپاه صاحب الزمان )عج( استان اصفهان گفت: »ما امروز توانمندی هایی 
داریم که عده ای سعی می کنند با خودتحقیری و ایجاد فضای مسموم در فضای 
 مجازی، این دســتاوردها را کوچک جلوه دهند. جمهوری اســلامی ایران امروز 
به چنان درجه ای از اقتدار رسیده که دیگران پیغام و پسغام می دهند که از اسراییل 
 انتقام نگیرید و اگر هم می خواهید بزنید، خیلی ســخت و شــدید نزنید! امروز 
جبهه مقاومــت حرف برای گفتــن دارد. وحشــیگری های اســراییل هم جای 
هیچ حرف و بحثی برای دفــاع از آنها باقی نمی گذارد. امروز نخســت وزیر رژیم 
صهیونیستی اعتراف می کند که از شمال تا جنوب را شخم زدم و دیدم که انگیزه ای 
برای ماندن مردم در اسراییل وجود ندارد و مهاجرت معکوس شکل گرفته است.« 

مردم تشنه شنیدن و دانستن ذخایر جنگ هستند
سردار فدا درباره برگزاری کنگره 24 هزار شهید استان اصفهان هم گفت: »بخش 
کوچکی از حجم کارهای انجام شــده در قالب کنگره آماده سازی شده است اما 
مباحث مردمی کردن دفاع مقدس کار رسانه ها است؛ اگر مردم نبودند ما در دفاع 
مقدس پیروز نمی شدیم.« فرمانده ســپاه صاحب الزمان)عج( استان اصفهان 
تأکید کرد: »حسن دفاع مقدس اولًا رهبری حضرت امام )ره( بود و در ادامه ایمان 
به خدا و حضور و مشارکت مردم موجب پیروزی ما شد.« سردار فدا در ادامه ضمن 
تعریف خاطراتی از فداکاری های مثالزدنی های مردم اصفهان در دوران هشــت 
سال دفاع مقدس تأکید کرد که پیشــرفت ها، تحولات، افتخارات، عزت، بزرگی، 
استقلال و متکی بودن بر خود از جمله دستاوردهای نظام و انقلاب و هشت سال 
دفاع مقدس است که باید برای مردم گفته شود. ســردار فدا گفت: »شاخصه پا 
 به کاری مردم در دفاع از انقلاب اسلامی، شــهدا و جانبازان و آزادگان آنها هستند؛ 

24 هزار شهید اصفهان یک دهم کل شهدای کشور است؛ فقط استان اصفهان است 
که دارای خانواده های دارای 6 شهید و ۷ شهید است و بسیاری از خانواده ها دارای 
دو تا سه شهید هستند؛ اصفهان رتبه اول شهدای روحانی، دانش آموزی، کارگری، 
کارمندی، ورزشــکار و حتی تعداد فرماندهان شهید در کل کشــور را دارا است.« 
فرمانده سپاه صاحب الزمان)عج( اســتان اصفهان با تأکید بر اینکه فرماندهی و 
روحیه رزمی اصفهانیان زبانزد خاص و عام است، به بیانات رهبر معظم انقلاب در 
این زمینه اشاره کرد که فرموده اند »هر کجا رفتیم بچه های اصفهان را دیدیم« و 
اضافه کرد: »اصفهان اولین شهری بود که در آن حکومت نظامی و راهپیمایی های 
سنگین علیه رژیم طاغوت برگزارشــد و اصفهانی ها مجسمه های شاه و پدرش را 
پایین کشیدند؛ اصفهانی ها اولین استانی بودند که در دفاع مقدس به جبهه های 
جنوب و خط مقدم رفتند و اینها باید به نسل جوان منتقل شود. باید این مسائل 
تبیین شود تا نسل کنونی بیدار شوند؛ مردم تشنه ذخایر جنگ هستند که باید این 
ذخایر معرفی شوند و برگزاری کنگره یکی از ظرفیت هایی است که می تواند بخشی 

از این گنج نهفته را نشان دهد و در این رابطه سوژه های فراوانی وجود دارد.«

برگزاری رزمایش الی بیت المقدس با نام سرلشکر شهید زاهدی
اما جدای از کنگره، هفته دفاع مقدس هم قرار اســت در اســتانی که بیشترین 
شهید را داراست، پرشور برگزارشــود. در همین راستا ســردار فدا خبر از برگزاری 
رزمایش الی بیت المقدس با نام سرلشکر شهید محمدرضا زاهدی در هفته دفاع 
 مقدس خبر داد که این رزمایش پنجم و ششم در اصفهان برگزار می شود. به گفته 
سردار فدا، ۹6 گردان بیت المقدس برادر و ۵۷ گردان کوثر خواهران در این رزمایش 
شرکت خواهند کرد، خواهران به امداد و نجات، خدمت رسانی و محرومیت زدایی 
خواهند پرداخت و برادران عملیات دفاع از کوی و برزن، فراخوان سازماندهی حفظ 
انسجام و راهپیمایی شبانه و…انجام خواهند داد با این هدف که نشان دهند بسیج 
در هر شرایطی پاره تن مردم اســت. همچنین به موازات برگزاری کنگره شهدای 
اصفهان، ساخت خانه محرومین، تأمین جهیزیه، آزادی زندانیان و ختم قرآن به 

نیت شهدا انجام خواهدشد. 

انتقام قطعی است؛ به وقتش
سردار فدا در پاسخ به سئوال خبرنگار »زاینده رود« درخصوص زمان عملیات انتقام 
ایران از اسراییل در واکنش به ترور شهید هنیه هم گفت: انتقام قطعی است؛ اما 
اینکه کی، چه مقدار و چگونه این وعده تحقق پیدا خواهد کرد را جمهوری اسلامی 

مشخص خواهد کرد و تصمیم گیری آن با سران اول مملکت است.

فرمانده سپاه صاحب الزمان)عج( استان اصفهان در نشست خبری با اصحاب رسانه استان تأکید کرد:

عملیات انتقام قطعی است، به وقتش
مناقصه عمومی یک مرحله ای

فراخوان مناقصه احداث پمپ بنزین شهر شاپور آباد نوبت سوم

فرید شریعت زاده- شهردار شاپور آباد 

شهرداری شاپور آباد در نظر دارد مناقصه احداث پمپ بنزین به شماره ۲۰۰۳۰9۳۴۲8۰۰۰۰1۶ را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید.

کلیه مراحل برگزاری فراخوان از دریافت و تحویل اسناد فراخوان تا بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به 
آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد.

متقاضیان شرکت در فراخوان در صورت عدم عضویت در سامانه، نسبت به ثبت نام و دریافت گواهی امضای الکترونیکی )به صورت برخط( برای کلیه 
صاحبان امضای مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم را به عمل آورند.

مواعد زمانی:
- تاریخ انتشار فراخوان: 1403/06/26

- مهلت دریافت اسناد فراخوان: 1403/0۷/02
- مهلت ارسال پیشنهادات: 1403/0۷/12
- زمان بازگشایی پاکت ها: 1403/0۷/14

نوع و مبلغ تضمین شرکت در فرایند ارجاع کار: مبلغ ۳/5۰۰/۰۰۰/۰۰۰ )سه میلیارد و پانصد میلیون ریال( فیش نقدی یا ضمانت نامه بانکی 
اطلاعات تماس و آدرس دستگاه :۰۳1۴588۶555 و ۰91۳8199۴۴8 و ۰91۳1۰9۶1۳1
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ترافیک سنگین فروشندگان 
ملک، مشتری ندارد!

بازار مسکن اصفهان بازار مسکن اصفهان 
در راند آخر تابستاندر راند آخر تابستان

پلیس اصفهان با 
تردد موتورسواران در 

اتوبان ها برخورد می کند
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فرماندار ویژه کاشان خبر داد؛

۹۲ میلیون دلار صادرات از کاشان در ۵ ماه نخست امسال
فرماندار ویژه کاشان گفت: در پنج ماه نخست امسال ۹۲ میلیون دلار صادرات از کاشان به خارج از 
کشور داشته ایم. حمیدرضا محمدی فشارکی در گفت و گو با »مهر« با اشاره به هفته دولت و افتتاح 
پروژه های عمرانی در شهرستان کاشان اظهار کرد: در هفته دولت امسال طرح های عمرانی در کاشان 

با اعتباری بالغ بر ۱۲ هزار میلیارد ریال کلنگ زنی و افتتاح شد.
وی با اشاره به اینکه کاشان در حوزه صنعت و نساجی ســابقه ای درخشان داشته است، ابراز کرد: 
کاشان بیش از یکصد سال است که در صنعت نساجی سابقه درخشان دارد که از آن جمله می توان 
به کارخانه ریسندگی و بافندگی کاشان اشاره کرد که در سال ۱۳۱۳ تأسیس شد. فرماندار ویژه کاشان 
با اشاره به اینکه کاشان پذیرای همه سرمایه گذاران داخلی و خارجی است، تصریح کرد: امروز بیش 
از ۸۰۰ واحد تولیدی و صنعتی در تولید فرش ماشــینی دارد که بخشی از آن سرمایه گذاری توسط 
افراد غیر کاشانی است. وی با بیان اینکه غیر از فرش، کاشان در صنعت گلاب و گلاب گیری نیز شهره 
ایران و جهان است، گفت: در سطح شهرستان کاشان ۴۳ واحد صنعتی، ۱۳۷ واحد نیمه صنعتی و 
دو هزار واحد سنتی در این حوزه فعالیت می کنند. محمدی فشارکی با اشاره به اینکه ۱۱ شهرک و 
ناحیه صنعتی و ۹۰۰ رسته صنعتی کاشان نیز در کاشان فعالیت می کنند، گفت: منطقه ویژه اقتصادی 
کاشان یک ابرپروژه اقتصادی در منطقه است که می تواند زمینه را برای فعالیت صنعتگران و فعالان 
اقتصادی و بازرگانی مهیا کند و برای تکمیل آن بیش از سه هزار میلیارد تومان اعتبار نیاز است که با 
تکمیل فاز اول آن تاکنون ۵۰۰ میلیارد تومان اختصاص داده شده است. وی با اشاره به اینکه کاشان 
در سال گذشته ۲۵۰ میلیون دلار صادرات داشته است، خاطرنشان کرد: در پنج ماهه نخست امسال 
از کاشان ۹۲ میلیون دلار صادرات به خارج از کشور داشته ایم که درآمد صادرات کاشان به ۷۰ میلیارد 
ریال رسیده است که در مقایسه با سال قبل ۲۵۰ درصد رشد داشته است. فرماندار ویژه کاشان در 
بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به ناترازی انرژی در کاشان گفت: متأسفانه این موضوع یکی 
از مشکلات اصلی بخش صنعت کاشان شده است به طوری که در این شهرستان ۵۰ مگاوات کسری 
برق داریم. وی با بیان اینکه کاشان در زمینه سلول های خورشیدی در سطح استان اصفهان پیشتاز 
و حائز رتبه نخست شده است، افزود: در این حوزه کاشان در سطح کشور هم جزو نخستین ها است.

تشکیل مرکز داوری اتاق تعاون کاشان
رئیس اتاق تعاون شهرستان کاشــان از تشــکیل مرکز داوری اتاق تعاون کاشان خبر داد. علیرضا 
باغبانی در گفت وگو با »تسنیم«، ضمن اشاره به فرمایشــات رهبر معظم انقلاب در زمینه اهمیت 
بخش تعاون اظهار کرد: توجه به بخش تعاون موجب رشد اقتصادی در کشور می شود و از این رو 

لازم است به بخش تعاون توجه ویژه صورت پذیرد. 
وی ضمن اشاره به تاریخچه بخش تعاون در کشور افزود: تعاون می تواند نقطه وصل بخش اقتصاد 
دولتی و خصوصی باشــد و از این رو اگر هر هفت نفر یک کار تولیدی، مســکن و یا مصرف بزنند، 
بهره برداری از سود کار متعلق به اعضای تعاونی است و بر اساس قوانین باید ۲۵ درصد اقتصاد کشور 
دست تعاونی ها باشد که متأسفانه تاکنون محقق نشده است. رئیس اتاق تعاون شهرستان کاشان 
با بیان اینکه اتاق تعاون ایران تمام تلاش خود را برای تحقق ۲۵ درصدی سهم تعاونی ها در اقتصاد 
کشور انجام می دهد، خاطرنشان کرد: اتاق تعاون صرفاً در مرکز استان وجود دارد اما به دلیل ظرفیت 
بالای شهرستان کاشان این شهرستان دارای اتاق تعاون است و کاشان، آران و بیدگل و نطنز تحت 
پوشش اتاق تعاون کاشان است. وی بیان اینکه تمام فعالیت های اتاق تعاون در مراکز استان ها در 
اتاق تعاون کاشان نیز انجام می شود، گفت: تمام امورات و فعالیت های مربوط به تعاونی ها در اتاق 

تعاون کاشان انجام می شود و صدور کارت تعاون از جمله خدمات ارائه شده است.
باغبانی ضمن برگزاری کمیسیون ماده ۵ و نظارت در اتاق تعاون کاشان تصریح کرد: در کمیسیون 
نظارت اساســنامه تعاونی ها بررسی می شود و بر اساس اساســنامه های تعاونی ها اقدام صورت 

می پذیرد و اقدامات متنوعی در اتاق تعاونی کاشان انجام می شود.

شهردار کاشان:

اجرای پروژه فیبر نوری در شهر کاشان تکلیف دولت است

شهردار کاشــان گفت: اجرای پروژه فیبر نوری در شهر کاشان تکلیف 
دولت به شهرداری است.

به گزارش »مهر«، کیومرث محمدپور شامگاه شنبه در دیدار با شهردار 
و اعضای شورای شهر تربت حیدریه با اشاره به اینکه کاشان یک شهر 
تاریخی و دارای سابقه علمی و فرهنگی است، اظهار کرد: از لحظه ورود به 
شهرداری کاشان سعی کرده ایم تا پروژه های نیمه تمام شهری را تکمیل 
کنیم. وی با بیان اینکــه یکی از این پروژه های نیمه تمام ســاختمان 
شهرداری کاشان واقع در بلوار دانش است، ابراز کرد: این پروژه حدود 
۳۰ سال است که نیمه کاره رها شده بود که در دوره مدیریت جدید عزم 
 جدی برای تکمیل آن داریم و امید اســت تا پایان پاییز افتتاح شود و 

به بهره برداری برسد.
شهردار کاشان با اشاره به آغاز پروژه فیبر نوری در شهر کاشان تصریح 
کرد: این پروژه تکلیــف دولت بود کــه از طرف وزارت کشــور به تمام 
شهرداری ها ابلاغ شد و در فرایند کار، شهرداری کاشان هیچ نقشی در 

انتخاب پیمانکار و موضوعات دیگر این پروژه نداشته است.
وی با اشاره به اجرای ۶۲۰ کیلومتر فیبر نوری در کاشان گفت: این مقدار 
به اندازه تمام استان ایلام است که توسط پیمانکار مشخص شده از طرف 
وزارت ارتباطات در کاشان توســط تجهیزات مدرن پیمانکار انجام این 

پروژه شروع شده است.
محمدپور با اشاره به آســفالت های ریخته شده در سطح شهر و نگرانی 

برخی از شــهروندان مبنی بر اینکه با اجــرای پروژه فیبــر نوری این 
آسفالت ها کنده می شود، افزود: در آسفالت های ریخته شده در سطح 
شهر یک لایه ریخته شده اســت تا بعد از انجام کامل کنده کاری ها به 
منظور اجرای پروژه فیبر نوری، لایه بعدی آسفالت در معابر ریخته شود.

وی در بخش دیگری از ســخنان خود با اشــاره به پروژه های شهری 
گفت: فاز اول بهسازی خیابان علوی به اتمام رســیده و فاز دوم آن به 
همراه بهسازی محله سلطان امیر احمد به زودی پس از انجام مراحل 
اداری آغاز می شود. شهردار کاشان با اشــاره به اینکه یکی از مهمترین 
مشکلات مســافران برای بازدید از مجموعه جهانی باغ فین کاشان در 
مورد پارکینگ است، خاطرنشــان کرد: برای حل این معضل زمینی با 
طرح کلی و ظرفیت ۹۵۰ اتومبیل در نظر گرفته شده است که در فاز اول 
آن این پارکینگ بــا ظرفیت ۴۴۰ اتومبیل در حال انجام اســت. وی با 
 اشاره به اینکه فرهنگسرای مسکن مهر تا پایان امسال افتتاح می شود و 
به بهره برداری می رسد، افزود: پس از تکمیل ساختمان جدید شهرداری 
و افتتاح آن، ساختمان قدیم شهرداری کاشان با موافقت اعضای شورای 

شهر به موزه بلدیه تبدیل می شود.
محمدپور از آغاز عملیات اجرایی پارک معلولان در شهر کاشان به عنوان 
نخستین پارک برای این قشر عزیز در کاشان و یکی از نخستین ها در 
کشــور خبر داد و اظهار کرد: این پارک پس از انجــام مراحل اداری در 

قسمت شمال غربی پارک مدنی احداث می شود.

۲۹۰ صفحه خورشــیدی قابــل حمل به عشــایر 
شهرستان فریدونشهر تحویل داده شد.

به گزارش خبرگزاری صداوسیما، قائم مقام شرکت 
توزیع نیروی برق استان اصفهان گفت: طرح تأمین 
برق عشایر از طریق صفحات خورشیدی، چند سالی 
است که به عنوان یک طرح ملی در سطح کشور در 
حال اجراست. رحمت ا... حمامیان افزود: در سطح 
اســتان اصفهان ۷۰۰ صفحه خورشیدی قابل حمل 
و شارژ برای توزیع بین عشــایر سطح استان آماده 
شده که تنها ۱۰ درصد هزینه آن معادل یک میلیون و 

۴۰۰ هزار تومان از عشایر دریافت می شود و ۹۰ درصد 
هزینه معادل ۱۳میلیون تومــان به ازای هر صفحه 

خورشیدی را وزارت نیرو متقبل شده است.
مدیر کل امور عشایری استان اصفهان نیز گفت: این 
صفحات خورشیدی قابل حمل، توانایی تأمین برق 
نیاز های اساسی عشــایر از جمله روشنایی چادر ها 

وشارژ تلفن همراه را دارد. 
مختار اسفندیاری اظهار کرد: با همکاری وزارت نیرو 
و فرمانداری شهرستان فریدونشهر تلاش می کنیم 
هر ساله بین ۴۰۰ تا ۵۰۰ پنل خورشیدی بین عشایر 

این شهرستان توزیع کنیم. 
شهرســتان فریدونشــهر بالــغ بــر ۵۰۰۰خانــوار 
عشــایری دارد که از اواخر اردیبهشــت مــاه وارد 
 این شهرســتان می شــوند و اوایل پاییز به مناطق 

قشلاقی کوچ می کنند.

 توزیع ۲۹۰ صفحه خورشیدی بین عشایر  در  فریدونشهر

رئیس شرکت ملی پخش فرآورده های ناحیه نفتی منطقه کاشان از کشف یک میلیون لیتر فرآورده نفتی خارج از چرخه مصرف در کاشان خبر داد.
علیرضا کوچیان مجرد در گفت وگو با »تسنیم« اظهار کرد: ناحیه کاشان به طور متوسط یک میلیون و ۵۰۰هزار لیتر فرآورده نفتی در شهرستان های کاشان و آران 
و بیدگل توزیع می کند. وی با بیان اینکه عمده این فرآورده های نفتی در بخش حمل و نقل مورد اســتفاده قرار می گیرد، افزود: این مهم به این معنی است که 

۱۰۰ درصد بنزین توزیع شده و ۸۰ درصد نفت گاز در بخش حمل و نقل و مابقی در مصرف صنعت، معدن، تجارت، کشاورزی، خدماتی و غیره استفاده می شود.
رئیس شرکت ملی پخش فرآورده های ناحیه نفتی منطقه کاشان از کشف یک میلیون لیتر فرآورده  نفتی خارج از چرخه مصرف در کاشان و جلوگیری از انحراف 

مصرف خبر داد و خاطرنشان کرد: ۱۵۰ پرونده در مراجع قضایی به منظور برخورد با تخلفات انجام شده است.
کوچیان مجرد از تجهیز انبار نفت کاشان به سیســتم پایش تصویری خبر داد و گفت: تجهیز انبار نفت کاشان به سیستم اطفای حریق و پلکان شش هزار لیتی، 
 ترمیم ریم مخازن انبار نفت کاشان، نوسازی ســقف دهنه  های بارگیری انبار نفت کاشان و تبدیل سیستم گرمایشی نفت کاشــان و تجهیزات مربوطه از جمله 

این اقدامات است.
رئیس شرکت ملی پخش فرآورده های ناحیه نفتی منطقه کاشان ضمن اشاره به ناترازی میان تولید و مصرف فرآورده های نفتی در کشور و لزوم مصرف بهینه 

تصریح کرد: لازم است از هرگونه انحراف در مصرف توسط شهروندان جلوگیری به عمل آید تا فرآورده های تولیدی در مسیر درست خود مصرف شود.

خبر روزکشف یک میلیون لیتر فرآورده نفتی خارج از چرخه مصرف در کاشان

عکس خبر

کشف ۱۵۰ دستگاه 
پمپ وکیوم قاچاق در 

نایین
جانشــین فرمانــده انتظامــی 
شهرســتان نایین گفت: مأموران 
مستقر در ایستگاه ایست بازرسی 
شهید شرافت نایین حین کنترل 
خودروهای عبوری در یک دستگاه 
کامیون تعــداد ۲۵ کارتون حاوی 
۱۵۰ دستگاه پمپ وکیوم به ارزش 
۴ میلیــارد و ۵۰۰ میلیــون ریال 

کشف کردند.

مدیر آموزش و پرورش کاشان خبر داد؛

تحصیل ۱۰ هزار دانش آموز اتباع در کاشان در سال تحصیلی 
جدید

مدیر آموزش و پرورش کاشان گفت: حدود ۱۰ هزار دانش آموز اتباع در سال تحصیلی جدید در کاشان 
در مدارس تحصیل می کنند. به گزارش »مهر«، غلامرضا بخشی موحد ظهر شنبه در نشست مدیران 
مدارس و اهالی منطقه لتحر اظهار کرد: در شهرهای شمالی استان اصفهان به دلیل مسائل سیاسی و 
اجتماعی حضور دانش آموزان اتباع تقریباً صفر و یا در تعداد محدود است. وی با اشاره به ترک تحصیل 
دانش آموزان اتباع در مقطع ابتدایی ابراز کرد: فرهنگ جامعه دانش آموزان در این مقطع شکل می گیرد 
و حضور اتباع در این دوران علاوه بر تأثیر بر دانش آموزان ایرانی، با ترک تحصیل شأن نتایج منفی در آمار 
قبولی به جای می گذارند. مدیر آموزش و پرورش کاشان تصریح کرد: بیشترین موضوع بحث شده 
در جلسات شورای آموزش و پرورش شهرستان کاشان درباره حضور تعداد اتباع در مدارس است که 
کمبودهایی از لحاظ فضای آموزشی، نیروی انسانی و مشکلات فرهنگی به وجود آورده اند. وی با بیان 
اینکه در مدارس باید اولویت ثبت نام با دانش آموزان ایرانی باشد، گفت: در برخی از مناطق کاشان با 
تعداد بالای دانش آموز اتباع مواجه هستیم به طوری که در سال تحصیلی جدید حدود ۱۰ هزار دانش 
آموز اتباع در مدارس کاشان تحصیل می کنند. بخشی موحد، مهاجرپذیر بودن کاشان را یکی از مشکلات 
مدیریت آموزش و پرورش دانست و افزود: با ایجاد یک کارخانه یا تغییرات مدیریتی در صنایع شاهد 
هستیم تعداد زیادی دانش آموز ایرانی غیربومی به جمعیت دانش آموزان کاشان اضافه می شود که 
برای تأمین کلاس و معلم با چالش های زیادی ما را مواجه می کنند. معاون مدیرکل و مدیر آموزش 
و پرورش کاشان در خصوص هزینه های جاری یک مدرســه خاطرنشان کرد: با توجه به نبود سرانه 
دانش آموزی، خانواده ها در مشارکت های مردمی شرکت کنند. وی در خصوص یکی از سیاست های 
آموزش و پرورش کاشان در خصوص ساخت مدرسه در منطقه لتحر، گفت: با توجه به جمعیت بالای 
این منطقه تلاش می کنیم پس از ساخت مدرسه خیرساز اصغر کاشانی چند مدرسه دیگر برای دانش 
آموزان این منطقه بسازیم. مدیر آموزش و پرورش کاشان با تأکید بر حل دغدغه والدین دانش آموزان 
لتحر برای حل مشکلات مدارس منطقه خود گفت: پیگیری های اهالی برای مدارس خود در کاشان 
قابل تقدیر است و این اداره تمام تلاش خود را برای رفع مسائل موجود به کار خواهد بست و از اهالی 

لتحر هم درخواست داریم با مشارکت خود ما را در این راه کمک کنند.

برای اولین بار در کاشان عملیاتی شد؛

صدور مجوز شرکت های مجری تجهیزات ایمنی و آتش نشانی
برای اولین بار در کاشان صدور مجوز شرکت های مجری تجهیزات ایمنی و آتش نشانی عملیاتی شد.

سید مصطفی محتشمیان شامگاه شنبه در جمع خبرنگاران با اشاره به لزوم ایمنی در مقابل حریق 
اظهارکرد: باتوجه به رسالت این سازمان در کنترل، نظارت و تأیید شرکت های مجری تجهیزات ایمنی 
و آتش نشانی در سطح شهرستان کاشان، این سازمان طبق برنامه ریزی های انجام شده مطابق با 
ضوابط در مدت زمان معین اقدام به صدور مجوز خواهدکرد. وی ابراز کرد: نمایندگان فروش و اجرای 
سیستم های ایمنی و آتش نشانی می بایست با مراجعه به درگاه اینترنتی سازمان آتش نشانی به 
آدرس https://125.kashan.ir/registering نســبت به بارگزاری و تکمیل مدارک خود تا پایان 
شهریورماه ۱۴۰۳ اقدام کنند. مدیرعامل سازمان آتش نشانی شهرداری کاشان تصریح کرد: شرکت 
های مورد تأیید پس از اخذ مجوز از سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی کاشان با برنامه ریزی های 
مشخص و هماهنگی های لازم با قرار گرفتن در لیست مورد تأیید آتش نشانی به مالکان و کارفرمایان 
پروژه های مرتبط معرفی خواهند شد و از فعالیت افراد فاقد مجوز جلوگیری به عمل خواهد آمد. وی 
ادامه داد: مجوزهای صادره شامل اجرای سیستم های اعلام حریق، اطفای حریق، اجرای تأسیسات 
 کنترل دود در ســاختمان، درب های مقاوم حریق، پوشــش های مقاوم حریق و فروش و شــارژ 

خاموش کننده های دستی می باشد.

بامسئولان

 یادواره شهدای دانش آموز 
 در همه مدارس تیران 

برگزار می شود
مدیر آموزش و پرورش تیــران و کرون گفت: 
همزمان با آغاز ســال تحصیلی و هفته دفاع 
مقدس، یادواره شهدای دانش آموز در مدارس 
این شهرســتان برگزار می شــود. به گزارش 
»ایمنا«، حسین صائبی در جلسه هماهنگی 
برنامه یادواره شــهدای دانش آمــوز تیران و 
کرون اظهار کرد: همزمان با یادواره شــهدای 
این شهرستان و در راستای کنگره ملی ۲۴هزار 
شــهید اســتان اصفهان، ویــژه برنامه های 
دانش آموزی نیز برگزار خواهد شد. وی افزود: 
همزمان با آغاز ســال تحصیلی و هفته دفاع 
مقدس، یادواره شــهدای دانش آموز در همه 
مدارس این شهرســتان با عنــوان »لاله های 
روشن« برگزار می شــود که این اتفاق جریان 
ایثار و شــهادت را در کلیه شهرها و روستاهای 
این منطقه توســعه می دهــد. مدیر آموزش 
و پرورش تیران و کرون با بیــان اینکه بالغ بر 
۱۴ هزار نوجوان مخاطــب این برنامه خواهند 
بود، تصریح کرد: هر آموزشــگاه متناســب با 
ظرفیت و امکانات خود، برنامه یادواره شهدای 
دانش آموز را برگزار می کنند. صائبی افزود: ۱۲۰ 
یادواره شهدای دانش آموزان در تیران و کرون 
اجرا و موضوعــات مرتبط با ایثار و شــهادت، 
اهمیت ادامه راه شهدا و دشمن شناسی ترسیم 
و تبیین می شود. وی به فعالیت های فرهنگی 
و تولید محتوا در این راســتا اشاره کرد و گفت: 
دانش آموزان در مدارس تولید محتوا با موضوع 
ایثار و شهادت انجام داده و علاوه بر شرکت در 
رقابت های دانش آمــوزی، در فضای مجازی 
نیز نشــر پیدا می کند. وی با بیان اینکه امکان 
برگزاری یادواره شهرستانی دانش آموزی وجود 
دارد، گفت: پس از اتمام یادواره های مدرسه ای، 
این برنامه بــا همکاری دیگر دســتگاه های 
فرهنگــی از جمله بســیج دانش آموزی اجرا 
خواهد شد. صائبی افزود: برگزاری یادواره های 
شهدا، تجلیل از خانواده شــهیدان و ایثارگران 
و همچنین خاطره گویــی دوران دفاع مقدس 
جزو برنامه های فرهنگی مدارس این منطقه 

محسوب می شود.

اخبار

استان

 عضو شورای شهر تربت حیدریه مطرح کرد؛

 بی توجهی به شهرهای بزرگ 
دلیل افزایش حاشیه نشینی در 

اصفهان و مشهد
عضو شــورای شــهر تربت حیدریــه ضمــن انتقاد از 
برخی مدیران اســتانی گفت: افزایش حاشیه نشینی 
در شــهرهای اصفهان و مشــهد به دلیل بی توجهی به 
شــهرهای بزرگ این دو استان مثل کاشــان و تربت 
حیدریه اســت. به گزارش »مهر«، مهــدی زاهدی در 
حاشیه سفر به کاشان و دیدار با شهردار و اعضای شورای 
شهر کاشان با اشاره به تشابهات بین دو شهر کاشان و 
تربت حیدریه اظهار کرد: بافت مذهبی، هیئتی و انقلابی 
دو این شــهر از جمله مهمترین وجه های تشابه است. 
وی با اشاره به اینکه تربت حیدریه قطب تولید زعفران 
و ابریشم در کشور اســت، ابراز کرد: بخش عمده ای از 
ابریشــم تولید شــده در تربت حیدریه برای تجارت به 
کاشان ارسال می شود که این موضوع می تواند مناسبات 
اقتصادی بین دو شهر را تحکیم ببخشد. عضو شورای 
شــهر تربت حیدریه در بخش دیگری از سخنان خود 
ضمن ابراز ناخرســندی از برخی رفتارهــای مدیران و 
مسئولین در مرکز دو استان اصفهان و خراسان رضوی 
به دلیل بی مهری به شــهرهایی مثل کاشــان و تربت 
حیدریه تصریح کرد: آنقدر که مراکز استان های اصفهان 
و خراسان رضوی رشــد کرده اند، هیچ توجهی به دیگر 
شهرهای بزرگ این دو اســتان همانند کاشان و تربت 
حیدریه نشده اســت. وی یکی از مهمترین پیامدهای 
این بی توجهی را افزایش حاشــیه نشینی در شهرهای 
اصفهان و مشهد مقدس دانست و گفت: کاشان و تربت 
حیدریه دو شهر هستند که واجد برخی اختیارات ویژه 
هســتند که باید این اختیارات از طرف استانداری ها و 
مدیران کل به مدیران این دو شهرستان تفویض شود. 
زاهدی با بیان اینکه اشتراکات زیادی بین دو شهر کاشان 
و تربت حیدریه وجود دارد، افــزود: از جمله مهمترین 
این اشتراکات این است که این دو شهر جزو شهرهای 
حماسه ساز ایران هستند چراکه از طرفی نقش بی بدیلی 
در پیروزی انقلاب اســلامی داشتند و از سویی دیگر در 
زمان دفاع مقدس این دو شهر در جبهه های حق علیه 

باطل و همچنین پشتیبانی جنگ خوش درخشیدند.



 رئیس اداره ساخت راه روستایی اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای 
استان اصفهان خبرداد؛

اجرای عملیات روکش آسفالت حفاظتی محورهای روستایی 
در استان اصفهان

رئیس اداره ســاخت راه روســتایی اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان اصفهان از آغاز 
عملیات بهسازی روکش آسفالت محورهای روستایی شهرستان های چادگان و نجف آباد خبر داد.

محمد کاظمی در گفت وگو با خبرنگار »مهر« با اشــاره به اهمیت بهبود تردد مســیرهای روستایی 
اظهار کرد: عملیات اجرای روکش آســفالت محور دره آلوچه در شهرستان چادگان از مرداد ماه در 

دستور کار قرار گرفت. 
 کاظمی عنوان کرد: این پروژه در ۶ کیلومتر از محور روستایی دره آلوچه-گرداب با اعتباری بالغ بر 

۱۰۰ میلیارد ریال در حال اجرا می باشد و تاکنون بیش از ۷۰ درصد پیشرفت داشته است.
رئیس اداره ساخت راه روستایی اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان اصفهان افزود: تأمین 
بخشی از قیر مورد نیاز این پروژه برعهده سازمان بسیج ســازندگی استان اصفهان بوده و تا پایان 

شهریور نیز اجرای روکش آسفالت این محور تکمیل خواهد شد.
رئیس اداره نگهداری راه های روستایی اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان اصفهان نیز 

بیان کرد: عملیات روکش آسفالت حفاظتی محور چادگان-مشهد کاوه تکمیل شد.
علی سرکانی تصریح کرد: به منظور بهســازی روکش محور چادگان-مشهد کاوه و افزایش ایمنی 
تردد محور مذکور، پروژه اجرای آسفالت حفاظتی اسلاری سیل به طول ۹ کیلومتر و با اعتباری بالغ 

بر ۴۵ میلیارد ریال در ماه جاری اجرا شد.
رئیس اداره نگهداری راه های روستایی استان اصفهان با اشاره به اجرای روکش آسفالت حفاظتی 
محورهای روستایی شهرستان نجف آباد نیز خاطرنشان کرد: آســفالت محور روستایی دوماب-

خونداب به طول ۱۵ کیلومتر و با اعتبار ۹۷.۵ میلیارد ریال در ماه گذشته به بهره برداری رسید.

مدیر امور آب و خاک سازمان جهاد کشاورزی اصفهان:

 شبکه  آبیاری و زهکشی در ١۵۶ هکتار از مزارع اصفهان
ایجاد شد

مدیر امور آب و خاک سازمان جهاد کشاورزی اصفهان از احداث شبکه های آبیاری و زهکشی در ١۵۶ 
هکتار از مزارع استان در پنج ماه نخست امسال خبر داد.

غلامرضا عشاقی در گفت و گو با خبرنگار »ایرنا« اظهار کرد: شبکه های آبیاری و زهکشی مورد اشاره 
در شهرستان های چادگان، مبارکه، سمیرم، تیران و کرون، لنجان، دهاقان و برخوار اجرا شده است.

وی اضافه کرد: برای اجرای پروژه مورد اشاره بالغ بر ۹۷ میلیارد ریال هزینه شده است.
مدیر امور مهندسی آب و خاک سازمان جهاد کشاورزی اصفهان با بیان اینکه این شبکه ها در قالب 
۹پروژه ایجاد شدند، خاطرنشان کرد: با توجه به اهمیت حفظ منابع آبی در حوضه زاینده رود، هشت 

پروژه  نیز در این ناحیه اجرا شد.
عشاقی با بیان اینکه کمبود منابع آبی در استان اصفهان مشهود است، تأکید کرد: توزیع مناسب و 
صحیح آب در مزارع از نکات اصلی کشاورزی به شمار می رود و بر همین اساس اجرای پروژه های 

مهندسی آب و خاک از جمله شبکه های آبیاری و زهکشی ضروری است.
مدیر امور آب و خاک سازمان جهاد کشاورزی اصفهان تصریح کرد: تخصیص بودجه کافی از محل 
اعتبارات استانی، ملی و مولدسازی برای ایجاد زیرساخت های مورد نیاز پروژه های فنی مهندسی 

از جمله شبکه های آبیاری و زهکشی متناسب با اهداف برنامه هفتم توسعه ضروری است.
به گزارش »ایرنا«، مجموع اراضی زراعی قابل کشت استان اصفهان حدود ۴۸۵ هزار هکتار است 
که در سال هایی که میزان بارش طبیعی است، حدود ۷۰ درصد آن به کشت محصولات زراعی مانند 

انواع غلات، حبوبات و محصولات علوفه ای، جالیزی و انواع سبزی و صیفی اختصاص می یابد.

ترافیک سنگین فروشندگان ملک، مشتری ندارد!

بازار مسکن اصفهان در راند آخر تابستان

بازار مســکن اصفهان تا چند روز دیگر وارد رکود فصلی در نیمه سرد 
سال خواهد شــد؛ با این حال، تعداد زیادی از فروشندگان موفق به 
فروش ملک خود نشده اند، آنها بارها قیمت های پیشنهادی را کاهش 
دادند ولی خریداری در بازار نیســت. به گزارش »ایراســین«، فصل 
تابســتان وارد ۱۰ روز پایانی شــد ولی بنا بر ادعای مشاوران املاک 
سطح تقاضا برای مسکن پایین است. بر اساس آمار رسمی معاملات 
بازار مسکن در فصل تابستان هر سال افزایش می یابد و در نیمه سرد 
سال بازار مسکن رکود فصلی را تجربه می کند. مشاوران املاک سطح 
شهر اصفهان از کاهش شدید تقاضا در تابستان ۱۴۰۳ می گویند. سید 
مهدی حجازی، رئیس اتحادیه مشــاوران املاک اصفهان دراین باره 
به خبرنگار »ایراسین« گفت: بازار مسکن وضعیت نا بسامانی دارد و 

از شدت رکود این بازار کاسته نشده است. 
بررســی آخرین آگهی های درج شــده در پلت فرم های آنلاین نشان 
می دهد تعداد زیادی از فروشــندگان بــه دلیل افت شــدید تقاضا 
قیمت های پیشنهادی خود را تا ۲۰ درصد کاهش داده اند؛ ولی همچنان 
مشتری وجود ندارد. محمد نوروزانی یکی از مشاوران املاک با سابقه 

شهر در این باره گفت: تعدادی از فروشندگان روی قیمت های اول سال 
پافشاری می کنند و تعدادی قیمت را کم کرده اند ولی برای هیچکدام 
مشتری نیســت. این اتفاق تعادل قیمت ها در بسیاری از محله های 
شهر اصفهان را برهم زده است. نوروزانی دراین باره گفت: مثلًا در محله 
دکتر حســابی ما می گوییم قیمت هر مترمربــع ۵۰ میلیون تومان به 

بالاست ولی تا ۴۰ میلیون تومان هم فروشنده داریم.
بنا بر ادعای چند مشــاور املاک با ســابقه اصفهــان در محله های 
همجوار بــا رودخانه کمترین افت قیمت دیده می شــود، در ســایر 
محله های شهر قیمت های پیشنهادی تا ۲۰ درصد کاهش یافته و در 
محله های حاشیه ای شهر افت قیمت آپارتمان به مراتب بیشتر است؛ 
با وجود این، تقاضا برای خرید در همه محله ها پایین تر از تابســتان 
گذشته است. نوروزانی دراین باره گفت: آنهایی که عجله ندارند روی 
قیمت های اول سال پافشاری می کنند ولی اگر کسی پول لازم داشته 

باشد باید قیمت پیشنهادی اش را واقعی کند.  
تعدادی از مشاوران املاک مدعی اند در فصل تابستان حتی موفق به 
ثبت یک قرارداد خرید و فروش نیز نشده اند و اگر فصل تابستان به 

پایان برسد پیک احتمالی بعدی اســفند ماه خواهد بود. آمار نشان 
می دهد خرید و فروش آپارتمان از مهر تا اسفندماه به شدت کاهش 
پیدا می کند، ضمن اینکه امسال در اســفند، ماه مبارک رمضان آغاز 
خواهد شد و شاید ۱۰ روز باقیمانده از فصل تابستان همراه با روزهای 
ابتدایی مهرماه تنها فرصت فروشــندگان پیــش از رکود فصلی بازار 
مسکن باشــد. گفت وگو با فروشندگان نیز نشــان می دهد تعدادی 

از آنها مدت زیادی در تلاش برای نقد کردن آپارتمان خود هستند. 
یکی از ایــن فروشــندگان در ایــن باره گفــت: از اســفند ۱۴۰۲ در 
پلفت فرم های آنلاین آگهی زدم، اوایل چند نفری با ۵ درصد تخفیف 
حاضر به خرید بودند ولی پس از آن با وجود کاهش قیمت ماه هاست 

کسی حتی تماس نمی گیرد. 
 بازار مســکن در بازه هــای زمانی مختلــف چنین رکــودی را تجربه

  کرده اســت، گاهی ایــن رکود بــرای مدتــی بیش از یکســال نیز 
 ادامه دار بود و گاهی تنها چند ماه دوام می آورد؛ با این حال، بررسی ها 
نشان می دهد تعداد زیادی از فروشندگان ماه هاست در بازار مسکن 

به دنبال مشتری می گردند.

بر اســاس آخرین آمار اعلام شــده از سوی دفتر 
مطالعــات پایه منابع آب، حجم آب پشــت ســد 
زاینده رود بــه ۳۰۷ میلیون متر مکعب رســیده که 
برابر با ۲۵ درصد از حجم سد بوده و نسبت به سال 

گذشته ۳۲ درصد کاهش را ثبت کرده است.
به گزارش »ایمنا«، بر اساس آخرین آمار اعلام شده 
از ســوی دفتر مطالعات پایه منابــع آب، از ابتدای 
سال آبی تا بیست و چهارم شهریور ماه سال۱۴۰۳ 

 موجــودی مخــزن ۱۷ ســد در کشــور کاهــش 
داشته است.

بیشــترین کاهــش حجم ســد مربوط به ســد 
»استقلال« در هرمزگان اســت که نسبت به سال 
گذشــته ۶۳ درصد کاهش پیدا کرده است، سپس 
ســد »رودبار« در اســتان لرســتان با ۵۴ درصد 
کاهش، سد »نساء« در استان کرمان با ۳۶ درصد 
 کاهش، سد »کمال صالح« در استان مرکزی و سد 
»زاینده رود« در استان اصفهان با ۳۲ درصد کاهش، 
ســد »پانزده خرداد« در حوضه قمرود با ۲۹ درصد 
کاهش، سد » تنگوئیه سیرجان« در استان کرمان با 
۲۵ درصد کاهش، بیشترین کاهش حجم را در بین 

مهم ترین سدهای کشور داشته اند.
از سوی دیگر بیشــترین افزایش حجم مربوط به 
»وشمگیر، گلستان، بوســتان« در گلستان است 
که نسبت به سال گذشــته حجم آن ۴۴۸۷ درصد 
افزایش پیدا کرده اســت، ۱۳ ســد دریاچه ارومیه 
در حال حاضر ۶۴۸ میلیون متــر مکعب آب دارند 
که برابر ۳۹ درصد از حجم این سدهاست و نسبت 

به سال گذشته ۲۸ درصد افزایش پیدا کرده است.
حجم آب پشــت ســد زاینده رود اصفهان به ۳۰۷ 
میلیون متر مکعب رسیده است که برابر با ۲۵ درصد 
از حجم سد بوده و نسبت به سال گذشته ۳۲ درصد 

کاهش داشته است.

وزارت نیرو اعلام کرد

حجم سد زاینده رود به ۳۰۷ میلیون متر مکعب رسید

خبر روز

بازار مسکن وضعیت نا بسامانی دارد و از شدت رکود این 
بازار کاسته نشده است. بررسی آخرین آگهی های درج 
شده در پلت فرم های آنلاین نشان می دهد تعداد زیادی 
از فروشندگان به دلیل افت شدید تقاضا، قیمت های 
پیشنهادی خود را تا ۲۰ درصد کاهش داده اند؛ ولی 

همچنان مشتری وجود ندارد

رواج فروش اقساطی در راسته لوازم خانگی فروشان اصفهان

وقتی دست زیاد و قدرت خرید کم است!
بررسی های میدانی نشــان می دهد تعداد زیادی از لوازم خانگی فروشان کوچه یخچال و سایر 
محله های ســطح شــهر، طرح های فروش اقســاطی تا ۱۰ ماه به راه انداخته اند. آنها یک سوم 
قیمــت کالا را نقدی دریافــت می کنند 
و مابقی قیمــت کالا به ۳ تا ۱۰ قســط 

تقسیم می شود.
به گزارش »ایراسین«، فروش اقساطی 
لوازم خانگی تا چند سال قبل تنها توسط 
تعداد محدودی از فروشگاه های بزرگ 
شــهر یا نمایندگی ها انجام می شد ولی 
با ترویج ســراهای اقســاطی فروش 
در نقاط مختلف شــهر اصفهان، اکنون 
در بازار لــوازم خانگی تعــداد زیادی از 
فروشگاه های کوچک نیز فروش اقساطی لوازم خانگی را در دستور کار قرار داده اند. بررسی ها از 
کوچه یخچال راسته لوازم خانگی فروشان اصفهان و سایر لوازم خانگی فروشان نشان می دهد 
درصد بالایی از آنها فروش اقساطی را به عنوان یک روش فروش به مشتری پیشنهاد می دهند. 
شرط ارائه این خدمت نیز مانند گذشته چک کارمندی، ضامن یا معرف نیست بلکه فروشگاه داران 

تنها با استعلام چک صیادی خدمات فروش اقساطی عرضه می کنند.
فروشگاه داران با مشاهده کارت ملی و ورود کد ملی متقاضی در سامانه بانک مرکزی به وی اعتبار 
لازم را برای خرید اقساطی را ارائه می دهند. استعلام کد ملی تنها چند دقیقه زمان می برد و سپس 
خریدار باید دست کم یک ســوم مبلغ خرید را به صورت نقدی بپردازد. بررسی ها نشان می دهد 
فروشگاه های کوچک هیچ شرایط فروشی بدون پیش پرداخت ندارند ولی در بیشتر مشاهدات 
دســت کم ۳۰ درصد از قیمت کالا را نقدی دریافت می کنند. مابقی مبلغ نیز به صورت چک ۳ تا 
۱۰ ماه دریافت می شود. فروشگاه های کوچک لوازم خانگی تمایل دارند تا مشتری اقساط را در 
نهایت ۳ ماهه پرداخت کند و با هدف تشویق مشتری اقساط را در ماه های اول، دوم و گاهی سوم 
بدون سود در نظر می گیرند ولی سود برای ماه های بعدی از ماهی ۳ درصد آغاز می شود و بسته 

به میزان خرید به بیش از ۷ درصد می رسد.
اگر مشــتری متقاضی خرید یک یخچــال ۳۰ میلیــون تومانی باشــد، باید ۱۰ میلیــون تومان 
پیش پرداخت بپردازد. ۲۰ میلیون تومان باقی مانده برای مثال به ۱۰ قسط ۲ میلیون تومانی تقسیم 
می شود. قسط اول بین ۳ تا ۷ درصد سود دارد، به قسط دوم ۲ سود ۳ تا ۷ درصدی اضافه می شود، 
در حقیقت بابت هر ماه قســط ۳ تا ۷ درصد به مبلغ اقســاط اضافه خواهد شــد و با این حساب 
قســط دهم ۳۰ تا ۷۰ درصد اضافه خواهد شــد. با این فرمول متقاضیان نیز تمایلی برای افزایش 
تعداد اقساط ندارند. با این حال مقایسه شــرایط اقساطی فروشگاه های لوازم خانگی با سراهای 
اقساطی فروش در شهر اصفهان نشان می دهد سود اقســاط فروشگاه های سطح شهر به مراتب 
 کمتر است. ســراهای اقساطی فروشــی گاهی تا ۲۰۰ درصد قیمت کالا ســود دریافت می کنند. 
لوازم خانگی فروشــان عقیده دارند گســترش سراهای ارزان فروشــی در اصفهان دلیلی شد تا 
لوازم خانگی فروشان نیز به فروش اقســاطی روی بیاورند. با ترویج سراهای ارزان فروشی در 
 اصفهان، تقاضا در بازار لوازم خانگی کاهش یافته بود؛ با این حال، چند فروشگاه لوازم خانگی در 

کوچه یخچال مدعی هستند تنها ۲۰ درصد از فروش آنها به صورت اقساطی انجام می شود.
فروش اقســاطی در لــوازم خانگی فروشــان محله ای به مراتب بیشــتر اســت. تعــدادی از 
فروشگاه داران بزرگ تر شهر نیز در تلاش برای ایجاد فروش اقساطی با سود کمتر و بازپرداخت تا 
۳۶ ماه هستند. به عبارت دیگر بازار لوازم خانگی فروشان برای فروش اقساطی و جشنواره های 

فروش از این جنس به تکاپو افتاده است.

اخبار

گزارش روز

رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور از تمدید تفویض اختیار بخشــودگی جرایم مالیاتی خبر داد. به گزارش »ایمنا«، ســید محمدهادی سبحانیان از تمدید 
تفویض اختیار بخشودگی جرایم مالیاتی و تسری آن به پرونده های مطرح در هیئت های حل اختلاف مالیاتی خبر داد و اظهار کرد: با توجه به استقبال گسترده و 
درخواست های متعدد مؤدیان به منظور تمدید مهلت پرداخت بدهی، بخشودگی جرایم مالیاتی در صورت پرداخت بدهی تا ۲۹ شهریور ماه تمدید شد. وی افزود: 
همچنین بخشودگی جرایم مالیاتی قابل بخشش موضوع قانون مالیات های مستقیم و مالیات بر ارزش افزوده در خصوص پرونده های مطرح در مراحل حل 
اختلاف مالیاتی که مؤدی تا ۲۹ شهریور ماه سال جاری از اعتراض خود صرف نظر و نسبت به پرداخت یا ترتیب پرداخت بدهی حداکثر تا ۲۰ اسفندماه سال جاری 
اقدام کند تا ۱۰۰ درصد به ادارات کل امور مالیاتی تفویض می شود. رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور با بیان اینکه فرصت بخشودگی جرایم مالیاتی رو به پایان 

است، یادآور شد: به تمامی مؤدیان توصیه می کنیم از این فرصت استفاده کرده و تا ۲۹ شهریور ماه بدهی مالیاتی خود را پرداخت نمایند. 
گفتنی است؛ مؤدیان می توانند با مراجعه به ادارات امور مالیاتی سراسر کشور و پرداخت بدهی مالیاتی خود از فرصت بخشودگی تا ۱۰۰ درصدی جرایم مالیاتی 

تا سقف ۱۰ میلیارد ریال برای اشخاص حقیقی و ۳۰ میلیارد ریال برای اشخاص حقوقی استفاده کنند.

تمدید بخشودگی جرایم مالیاتی تا ۲۹ شهریور

 حرکت بزرگ ترین 
 اقتصاد اروپا به سمت 

رتبه منفی اقتصادی
به گزارش »ایســنا«، مؤسســه رتبه بندی 
فیــچ اعــلام کــرد رتبــه پیــش فــرض 
لمــان را در AAA بــا چشــم اندازی  آ
پایــدار تأیید کرده اســت. افزایــش زیاد 
 بدهــی عمومــی دولــت در میان مــدت، 
 بــه دلیــل دوره طولانی کســری بودجه یا 
 رشــد ضعیف تــر، می توانــد منجــر بــه 

رتبه بندی منفی شود.

عکس خبر

 دستمزد کارگران بدون 
محاسبه هزینه  معیشت 

واقعی نمی شود
رئیس اتحادیه کارگران قــراردادی و پیمانی بر 
ضرورت توجه به سبد معیشت کارگران در جریان 
اصلاح ماده ۴۱ قانون کار تأکید کرد و گفت: اگر 
طراحان دنبال تغییر عبارت در این ماده هستند، 
سبد معیشت و بند ۲ را هم در کنار آن ببینند زیرا 
بدون درنظر گرفتن ســبد معیشت، کارگران به 
حقوق و دســتمزد واقعی دست پیدا نمی کنند. 
فتح ا... بیات در گفت وگو با »ایسنا«، در ارزیابی 
اصلاح ماده ۴۱ قانــون کار و طرح مجلس برای 
این منظور گفت: اینکه عبارت به تناسب نرخ تورم 
اصلاح شود و عبارت به میزان تورم جایگزین آن 
شود بهتر است زیرا همه ساله دستمزد کارگران بر 
اساس درصد تورم افزایش می یابد ولی دقیقاً به 
اندازه آن تورمی نیست که مراجع رسمی آماری 
اعلام می کنند. وی ادامه داد: معتقدم همواره در 
تعیین دستمزد نســبت به تورم سال بعد عقب 
هستیم زیرا در شــورای عالی کار برای دستمزد 
سال آینده تصمیم گیری می شود، در حالی که 
تورم سال جدید قابل پیش بینی نیست، از این 
رو اصلاح عبارت مذکور در ایــن ماده به تعیین 
دستمزد شایسته کمک می کند. رئیس اتحادیه 
کارگران قــراردادی و پیمانــی در عین حال بند 
۲ مــاده ۴۱ قانون کار را یادآور شــد و افزود: بند 
۲ ماده ۴۱ به بحث سبد معیشــت اشاره دارد و 
تکمیل کننده بند ۱ است. قانونگذار زمانی که ماده 
۴۱ را تعریف می کرده با اندیشــه و آینده نگری 
بوده و بند ۲ را به این منظور تعریف کرده که سبد 
معیشت خانوار هم پوشــش داده شود، در غیر 
این صورت به همان بند ۱ ماده ۴۱ که محاســبه 
نرخ تورم بر مبنای اعلام مراجع رســمی است، 
اکتفا می کرد. بیات اضافه کرد: قانونگذار وقتی 
بحث سبد معیشت در بند ۲ ماده ۴۱ را آورده این 
احتمال را می داده است که در برخی از ماه های 
ســال میزان تورم کاهشــی یا افزایشی باشد، 
به همین دلیل سبد معیشــت را درنظر گرفته 
که هزینه های معیشــت خانــوار را تأمین کند؛ 
بنابراین، درخواســت ما از طراحان اصلاح ماده 
 ۴۱ این است که اگر دنبال تغییر عبارت هستند، 

سبد معیشت را هم در کنار آن ببینند.

دوشنبه  ۲۶ شهریور ۱۴۰۳ / ۱۲ ربیع الاول  ۱۴۴۶ / ۱۶ سپتامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۱۷۶
اقتصاد



بازمانده ای یا بهتر است بگوییم ویرانه کهن ترین زیگورات باستانی ایران است، با وجود ارزش میراثی بالا 
و ثبت ملی آن بارها از حفاری غیرمجاز و ساخت وســاز جدید در امان نمانده است. روز بیست و چهارم 
شهریورماه به مناسبت نود وسومین سالروز ثبت ملی آن، بر این میراث کهن و چالش های پیش روی آن مروری انجام 
دادیم. »تپه سیلک کاشان« در 3 کیلومتری جنوب غربی کاشان و در سمت راست جاده کاشان به فین قرارگرفته است. 
قدمتی نزدیک به 7000سال دارد و مایه مباهات تمدن ایرانی است که میراث ارزشمند تاریخی مانند قدیمی ترین خشت 
دست ساز و سفال های منقوش را در خود جای داده است. در محوطه تپه سیلک کاشان حفاری ها و کندوکاوهای بسیاری 
در زمان های مختلف انجام شده و اشیا و ظروف بسیاری از دل خاک بیرون کشیده شده است. در خرابه های تپه باستانی 
سیلک چند اسکلت انسان و ظروف باستانی پیداشده است که این اشیا در موزه های لوور فرانسه، موزه ملی ایران و موزه 

باغ فین و موزه ای در کنار این مجموعه باستانی قرار داده شده است. 
پیدا شدن تعداد زیادی دوک های ریسندگی و همچنین ابزارآلات ذوب فلزات دلالت برصنعتی بودن سیلک در آن دوران 
دارد. شاید تپه سیلک در نگاه اول مانند تپه های معمولی باشــد اما در زیر آن دنیایی سرشار از شگفتی مدفون است. 
سیلک یکی از مکان های تاریخی پس از تمدن جیرفت کرمان در فلات ایران است و جایگاه اولین تمدن شهرنشینی 
بشر محسوب می شود. تپه سیلک دراصل ویرانه های زیگورات باستانی ایران و نیایشگاه مردمان باستانی ایران بوده 
است که از گِل رس و سفال ساخته شده است. این مجموعه تاریخی تا سال ۱3۱0 خورشیدی شناسایی نشده بود و در 
میان مردم کاشان به شهر نفرین شده معروف بود. 80 سال پیش با جاری شدن سیل در زمین های کشاورزی کاشان، 

این تپه ها نمایان و کشف شد و در بیست و چهارم شهریور ۱3۱0 با شماره  38 در فهرست آثار ملی ایران به ثبت رسید.

در آخرین کاوش های تپه سیلک چه به دست آمد؟
فصل سوم کاوش طرح بازنگری محوطه تاریخی سیلک در تپه سیلک کاشان در سال های اخیر توسط میراث فرهنگی 
شروع شد. اهداف کاوش در تپه جنوبی سیلک در فصل دوم، پاسخ به این پرسش اساسی است که وضعیت سیلک در 
دوره های پنجم و ششم )آخرین مراحل استقراری این تپه( چگونه بوده و علل متروک شدن سیلک چیست. یکی از 
دستاوردهای زودهنگام فصل دوم از کاوش کشف راه آب سفالی متعلق به آخرین دوره سیلک اعلام شد. تپه باستانی 
سیلک با قدمت 7000 ساله خود از مهم ترین شــواهد وجود تمدن و صنعت در زمان های دور است. کشف سفال های 
ابتدایی تا سفال های پیچیده تر، دوک ریسندگی و بافندگی، ابزارهای فلزی و کوره ذوب فلزات همه وهمه خبر از یک 
شهر صنعتی و پیشرفته در آن زمان می دهد. تپه های ســیلک درواقع باقی مانده های قدیمی ترین زیگورات جهان و 
مکانی برای نیایش خدایان بوده است. این تمدن گم شــده حدود یک قرن پیش با وقوع سیل سر از خاک درآورد و 
طعمه دلالان عتیقه شد. رومن گریشمن، باستان شناس موزه لوور فرانسه برای کاوش در این تپه هیئت فرانسوی خود 
را به ایران آورد. گیرشمن و همکارانش در سال های ۱3۱۲، ۱3۱3و ۱3۱۶ محوطه باستانی تپه سیلک را کاوش کردند. 
نتیجه این کاوش ها دو جلد کتاب با عنوان »سیلک کاشان« به زبان فرانسوی بود که بعدها انتشارات میراث فرهنگی 
ایران آن را به زبان فارسی ترجمه کرد. نوکنده، رئیس موزه ملی و سرپرست این فصل از کاوش تپه سیلک گفت: »طرح 
بازنگری سیلک برنامه پژوهشی بلندمدتی است که صادق ملک شهمیرزادی آن را به هدف ساماندهی و به روز کردن 
پژوهش های باستان شناسی سیلک بنیاد نهاد که مرحله نخست آن با سرپرستی او از سال ۱380 تا ۱38۴ انجام شد 
و مرحله دوم آن به سرپرستی حسن فاضلی نشلی طی سال های ۱387 و ۱388 ادامه یافت.« وی افزود: »مرحله 
سوم طرح بازنگری سیلک از سال ۱۴0۱ به سرپرســتی من و جواد حسین زاده ساداتی آغازشده و اکنون فصل سوم 
آن در جریان است. هدف از مرحله سوم طرح بازنگری سیلک که با همکاری پژوهشکده باستان شناسی کشور، موزه 
ملی ایران و گروه باستان شناسی دانشگاه کاشــان در حال انجام است، پاسخ به پرسش های پژوهشی و تخصصی 

باستان شناختی منطقه مرکزی ایران از دوران نوسنگی تا ابتدای دوره هخامنشــی و در کنار آن فراهم کردن شرایط و 
امکانات برای نمایش آثار باستان شناختی محوطه به بازدیدکنندگان و گردشگران ایرانی و خارجی است. سرپرست 
هیئت باستان شناسی اظهارکرد: »در این فصل کارگاه O.۲8 و P.۲8 برای پژوهش و کاوش انتخاب شده که هدف از 
آن هم ادامه کاوش های سال گذشته و نیز شناخت دقیق تر و عمیق تری از جدیدترین لایه های محوطه است. ازجمله 
آثار مهمی که تاکنون از این قسمت به دست آمده کارگاهی صنعتی به طول حدود 8 و عرض حدود ۲ متر است که با توجه 
به یافته های موجود احتمالًا کارگاهی مرتبط با فعالیت های فلزگری از دوره ششم سیلک )حدود ۲800 تا ۲۶00 سال 
پیش( باشد.« نوکنده افزود: »این کارگاه شامل یک دیوار طولی در سمت غرب و ۲ دیوار عرضی شمالی و جنوبی است 
و به نظر این کارگاه در بخش شرقی دیوار نداشته و سقف روی تیرهای احتمالًا چوبی استوار بوده است. روی کف این 
کارگاه آثاری از یک چاله حرارت دیده کوچک )احتمال محل قرار دادن بوته ذوب(، مشته سنگ ها و سنگ های ساب و 
خاکستر دیده می شود که شواهدی بر کاربری فضای به دست آمده اند. از طرفی در آوارهای بخش شرقی این فضا بخشی   
یک لوله دم نیز کشف شده که باز شاهدی دیگری بر تأیید کاربری فضای به دست آمده است.« این باستان شناس، یکی 
دیگر از یافته های شاخص این فصل را کشف مجموعه ای سفالی از دوره سیلک ۴ )۵300 تا ۴۹00 سال پیش( دانست 
و تصریح کرد: »این مجموعه که شامل یک خمره سفالی، دو کاسه موسوم به کاسه های لبه واریخته، بخش هایی از یک 
جام سفالی منقوش و بخشی از یک کوزه است که در زیر سازه های دوره سیلک ۶ قرار داشته و ازاین رو بافت و بستر این 

مجموعه اکنون چندان مشخص نیست و تشخیص آن به فصول آتی وا نهاده می شود.

چالش های پیش روی تپه سیلک
سال هاست که سیلک از تعرض ها در امان نیست، ماجرا برمی گردد به چهار دهه قبل، سال هایی که تکاپو برای توسعه 
کشت محصول گندم نشانی را روانه زمین های ملی سیلک کرد، از آن سال ها همه این روزها را پیش بینی می کردند اما 
تلاش کارشناسان نتوانست ورق را برای قدیمی ترین سکونتگاه فلات مرکزی ایران برگرداند و حالا این محوطه باستانی 
در چمبره ای از ساخت وسازها گرفتار آمده است. زمین هایی که روزی برای کشاورزی در اختیار مردم قرار گرفت، بعدها 
بلای جان سیلک شد، چمبره ای از ساخت وسازها در اطراف یک محوطه باستانی که هیچ کس نتوانست جلودارش 
باشد و هرروز تعرض ها بیشتر و بیشتر شد، سال های گذشته به دلیل نبود وحدت رویه در برخورد با ساخت وسازهایی 
که حریم و عرصه سیلک را مورد تجاوز قرار داده اند موجب شد که قانون شکنی روند معمولی بگیرد و حالا متولیان میراث 
فرهنگی به سختی می توانند از پس این تخلفات ریزودرشت برآیند. گرچه اجرای حکم تخریب چند خانه باغ هشداری 
بود برای دلالانی که زمین های دولتی را خریداری و ساخت وساز می کنند اما این تصرف گسترده در حریم تپه باستانی 
سیلک، همیاری و البته قدرت اجرایی بیشتری را برای میراث فرهنگی می طلبد تا بتواند تنها تا حدودی آثار تصرفاتی 
که تپه سیلک را محصور و یا منظر آن را مخدوش کرده است پاک کند. حریم و عرصه تپه سیلک در سال ۹7 بازنگری 
شده است اما هنوز هم به عرصه این اثر تاریخی به تأکید کارشناسان دست اندازی می شود، هفته گذشته خانه باغی که 
در عرصه سیلک ساخته شده بود با حکم قضایی و ورود دایره اجرای احکام شهرداری کاشان تخریب شد، این یک مورد 
از هشت حکم تخریبی بود که باید اجرا می شدند اما همه این هشت مورد تنها مشت نمونه خروار از ساخت وسازهایی 
است که هرکدام راه گریزی یافته و با تمام هشدارها و اخطارها حریم و یا عرصه تپه سیلک را خانه و یا خانه باغ کرده اند.

 سیلک، گرفتار در ساخت وسازهای جدید
علیرضا جعفری زند، باستان شناس و از کارشناسان رسمی دادگستری در ابنیه و آثار تاریخی، کسی است که بسیاری 
از پرونده های ساخت وساز غیرمجاز در حریم و عرصه ســیلک را بررسی و کارشناسی کرده است. وی معتقد است که 

شهرداری و میراث فرهنگی باید ماجرای ساخت وسازها را پیش از شــروع کار متخلفان جلودار باشند و در یک کلام 
تکلیف این قضیه را هرچه زودتر روشن کنند. این باستان شناس با اشاره به 33 حکم تخریب و نبود قدرت اجرایی لازم 
برای برخورد با این تخلفات گفت: باوجود اطلاع از ممنوعیت ساخت وسازها در حریم درجه یک سیلک، اهالی بدون 
مجوز از شهرداری و میراث فرهنگی شروع به ساخت وساز می کنند. پایگاه سیلک در این رابطه بارها در حین ساخت 
اخطار می دهد ولی متأسفانه با برخورد بد عده ای و حتی ضرب و شــتم روبه رو شده اند. وی افزود: درواقع کوتاهی از 
پایگاه سیلک نیست ولی قادر هم نیست که در مقابل این هجوم پایداری کند و دچار رویکردی است که مرتب در حال 

جنگیدن با افراد متخلف است. 
به گفته جعفری زند، بخشی از منطقه فین که سیلک در آن واقع شده است از سال 7۶ به این سو جهت ساخت وساز 
موردتوجه قرار گرفت و قیمت زمین های این ناحیه روند صعودی گرفت، عکس های هوای اطراف سیلک در سال های 
7۵ نشان می دهد که تمامی زمین های اطراف سیلک، مزارع و باغ بوده اند اما طی ۲0 دهه گذشته به دلیل مرغوبیت 
منطقه و شروع ساخت وسازها، بسیاری از زمین های کشاورزی و باغ ها تخریب و تبدیل به خانه های مسکونی شدند.

تعیین حریم تپه سیلک برای دومین بار
این باستان شناس با اشاره به اینکه سیلک تاکنون دو بار تعیین حریم شده است، افزود: متأسفانه تا دیواربه دیوار تپه 
شمالی و جنوبی سیلک ساخت وساز شده است و دهن کجی بسیار بزرگ اینکه یک خانه بسیار مجلل و بلندمرتبه به 
سبک کنگره آمریکا در نزدیکی تپه شمالی موجب شده است که بقیه هم با اســتناد به ساخت این خانه از دوگانگی 

برخورد میراث فرهنگی انتقاد کنند. 
جعفری زند معتقد است که باید هر دو نهاد، یعنی شهرداری و میراث فرهنگی در کنار هم، محکم در برابر تخلفات برخورد 
کنند. این کارشناس دادگستری در طول سال های گذشته با پرونده های دست اندازی به هر نحو در عرصه و حرائم سیلک 
روبه رو بوده است. وقتی عرصه و حریم یک اثر تاریخی را مشخص می کنیم، هم دست اندازی به خود این حریم و عرصه 
و هم مخدوش کردن منظر عمومی مشکل ساز است، درواقع نباید در کنار این آثار، بناهایی ساخته شود که آن اثر را تحت 
شعاع قرار دهد. وی ادامه داد: متأسفانه در سیلک این اتفاق افتاده و شما امروز اگر به سیلک بروید، می بینند که اطراف 
آن چه خانه های بلندمرتبه ای ساخته شده است، این رویکردها چشم انداز زشتی را برای تپه های تاریخی سیلک ایجاد 

کرده و بنابراین سیلک در این ساخت وسازهای جدید در حال گم شدن است. 
آنچه از صحبت این کارشناســان برمی آید باوجود ثبت ملــی این تپه هنوز این اثر ارزشــمند تاریخی از عواملی چون 
ساخت وسازهای غیرمجاز و... در امان نیست و می طلبد که نهادهای متولی همچون میراث فرهنگی، دادگستری و... 

توجه بیشتری به این میراث ارزشمند تاریخی داشته باشند.

»تپه تاریخی سیلک کاشان«؛ اثر با ارزشِ ثبت ملی شده ای که گرفتار ساخت وسازهای جدید شده است

بازمانده ویران شده از کهن ترین زیگورات باستانی!

    گردشگری و میراث4
دوشنبه  ۲۶ شهریور ۱۴۰۳ / ۱۲ ربیع الاول  ۱۴۴۶ / ۱۶ سپتامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۱۷۶

مفاد آراء
6/175 آگهي موضوع مــاده 3 قانون و ماده 13 آيين نامــه اجرايي قانون تعيين 

تکليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
برابر آراء صــادره هيئت موضوع قانــون تعيين تکليف وضعيــت ثبتي اراضي و 
ساختمانهاي فاقد سند رسمي مســتقر در واحد ثبتي باغبهادران تصرفات مالکانه 
و بلامعارض متقاضي ذيل محرز گرديده است. لذا مشخصات متقاضي واملاک 
مورد تقاضا به شــرح زير به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 روز در 
روزنامه هاي تعيين شده توسط اداره فرهنگ و ارشاد اسلامي لنجان آگهي ميشود 
در صورتي که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته 
باشند، مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت 2 ماه اعتراض خود را به اداره 
ثبت اسناد و املاک باغبهادران تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يک ماه از 
تاريخ تسليم اعتراض، دادخواســت خود را به مرجع قضايي تقديم نمايند. بديهي 
است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض، طبق مقررات سند 

مالکيت صادرخواهد شد. 
 1- راي شــماره 140360302253000167 مورخ 1403/04/30 خانم پروين  
خان محمدی خشوئی فرزند علی نســبت به ششــدانگ يکبابخانه به مساحت 
188/49  متر مربع قســمتی از پلاک 262- واقع در زرين شــهر بخش 9 ثبت 

اصفهان مع الواسطه خريداری شده از مالک رسمی بخشعلی صادقيان
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/06/11
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/06/26

م الف: 1776160 حسين عينی- رئيس اداره ثبت اسناد و املاک باغبهادران
مفاد آراء

6/176 آگهی موضوع ماده 3 قانــون و ماده 13 آئين نامه قانــون تعيين تکليف 
وضعيت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شــماره 140360302034005871 مــورخ 1403/5/16 هيات اول 
موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کاشان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی 
آقای/خانم محمدرضا نماينده نياسر فرزند حسن بشماره شناسنامه 18 صادره از 
کاشان در ششدانگ يک باب خانه به مساحت 153.94 متر مربع مفروز از پلاک 
52 اصلی واقع در بخش 2 کاشان خريداری از مالک رسمی آقای نصراله باغ چائی 

محرز گرديده است. 
لذا به منظور اطلاع عمــوم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته 
باشــند ميتوانند از تاريخ انتشــار اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به 
اين اداره تسليم و پس از اخذ رســيد ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض 
دادخواســت خود را به مراجع قضايی تقديــم نمايند. بديهی اســت در صورت 
 انقضای مدت مذکــور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکيت صادر

 خواهد شد. 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/06/11
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/06/26

م الف: 1780705 محمدعلی ناظمی اشنی رئيس ثبت اسناد و املاک  کاشان
مفاد آراء

6/177 آگهی موضوع ماده 3 قانــون و ماده 13 آئين نامه قانــون تعيين تکليف 
وضعيت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابــر رای شــماره 140360302034001245 مــورخ 1403/2/9 هيــات 
اول موضوع قانــون تعيين تکليف وضعيــت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد 

سند رســمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کاشــان تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضــی آقای/خانــم مرتضی افتخاری فرزند حســين بشــماره 
شناسنامه 9 صادره از کاشــان در ششــدانگ قطعه زمين با کاربری کشاورزی 
به مســاحت 1388 متر مربع مفروز از پلاک 1138 فرعــی از 34 اصلی واقع در 
 بخش 2 کاشان خريداری از مالک رســمی آقای احمد ارباب ســليمانی  محرز 

گرديده است. 
لذا به منظور اطلاع عمــوم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته 
باشــند ميتوانند از تاريخ انتشــار اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به 
اين اداره تسليم و پس از اخذ رســيد ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض 
دادخواســت خود را به مراجع قضايی تقديــم نمايند. بديهی اســت در صورت 
 انقضای مدت مذکــور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکيت صادر

 خواهد شد. 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/06/11
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/06/26

م الف: 1780722 محمدعلی ناظمی اشنی رئيس ثبت اسناد و املاک کاشان  
مفاد آراء

6/178 هيات موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ســاختمانهای 
فاقد سند رســمی آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين 

تکليف وضعيت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شماره  140360302018000966 مورخ 1403/04/23 هيأت اول/دوم 
موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی  اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک دولت آباد برخوار تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی  خانم صغرا ترکی حبيب آبادی فرزند غلامعلی بشــماره شناسنامه 38 
نسبت به شش دانگ يک باب کوره گچ و آهک به مساحت 5097.79 مترمربع از  
پلاک 1 اصلی واقع در جاده حبيب آباد خريداری بموجب نقل و انتقالات عادی از 
اسناد شــماره 22687-1346/12/02 دفتر 72 اصفهان مالکيت غلامعلی ترکی 
حبيب آبادی و ســند شــماره 16113-1336/11/28 دفتر 72 مالکيت صعری 

کرمانی اصفهانی محرز گرديده است . 
لذا به منظور اطلاع عمــوم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته 
باشــند می توانند از تاريخ انتشــار اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به 
اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض، 
دادخواســت خود را به مراجع قضايی تقديــم نمايند. بديهی اســت در صورتی 
 انقضای مدت مذکــور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکيت صادر 

خواهد شد. 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/06/11
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/06/26

م الف : 1779424 مهدی ذکاوتمندجزی اداره ثبت اسناد و املاک برخوار
مفاد آراء

6/179 آگهی موضوع ماده 3 قانــون و ماده 13 آئين نامه قانــون تعيين تکليف 
وضعيت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شــماره 140360302034005995 مــورخ 1403/5/20 هيات دوم 
موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کاشان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی 
آقای/خانم معصومه دشتبان وزير فرزند علی بشــماره شناسنامه 520 صادره از 

در ششدانگ خانه باب خانه به مساحت 134/30 متر مربع مفروز از پلاک 4254 
فرعی از 49 اصلی واقع در بخش 2 کاشان  محرز گرديده است. 

لذا به منظور اطلاع عمــوم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته 
باشــند ميتوانند از تاريخ انتشــار اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به 
اين اداره تسليم و پس از اخذ رســيد ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض 
دادخواســت خود را به مراجع قضايی تقديــم نمايند. بديهی اســت در صورت 
 انقضای مدت مذکــور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکيت صادر

 خواهد شد. 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/06/26   

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/07/10     
م الف: 1787919 حسن فتاح راوندی رئيس ثبت اسناد و املاک کاشان  

مفاد آراء
6/180 آگهی موضوع ماده 3 قانــون و ماده 13 آئين نامه قانــون تعيين تکليف 

وضعيت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابــر رای شــماره 14032034004361 و 140360302034004360 مورخ 
1403/4/13 هيات دوم موضــوع قانون تعيين تکليف وضعيــت ثبتی اراضی و 
ســاختمانهای فاقد سند رســمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کاشان 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/خانم وجيهه رويان فرزند علی اصغر 
بشماره شناسنامه 1436 صادره از کاشان و علی گلستانی کد ملی 1262356784 
فرزند محمد صادره از کاشــان در هر کدام سه دانگ مشــاع از ششدانگ زمين 
محصور با بنای احداثی به مســاحت 175/85 متر مربع مفــروز از پلاک 2152 
فرعی از 33 اصلی واقع در بخش 2 کاشان خريداری از مالک رسمی آقا رضا افشار 

تبار محرز گرديده است. 
لذا به منظور اطلاع عمــوم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته 
باشــند ميتوانند از تاريخ انتشــار اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به 
اين اداره تسليم و پس از اخذ رســيد ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض 
دادخواســت خود را به مراجع قضايی تقديــم نمايند. بديهی اســت در صورت 
 انقضای مدت مذکــور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکيت صادر 

خواهد شد. 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/06/26   

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/07/10     
م الف: 1787908 حسن فتاح راوندی رئيس ثبت اسناد و املاک کاشان   

فقدان سند مالکیت
6/181 شــماره نامــه: 140385602025007756- 1403/06/19 نظــر به 
اينکه خانم مريم سدهيان عاشــق آبادی فرزند مهدی مالک يک دانگ مشاع از 
ششــدانگ پلاک 87/66 اصلی واقع در بخش 14 مورد ثبــت صفحه 332 دفتر 
566 به شــماره چاپی 688840 و خانم ليلی سدهی فرزند يداله مالک يک دانگ 
مشاع ششدانگ مورد ثبت صفحه 323 دفتر 566 به شماره چاپی 688837 و خانم 
رباب سدهيان عاشــق آبادی فرزند مهدی مالک يک دانگ مشاع از ششدانگ 
مورد ثبت صفحه 335 دفتر 566 به شماره چاپی 688841 و خانم زهره سدهيان 
فرزند مهدی مالک يک دانگ مشاع از ششدانگ مورد ثبت صفحه 326 دفتر 566 
به شماره چاپی 688838 هر کدام با تســليم دو برگ استشهاد شهود شماره های 
22281 و 22286 و 22289 و 22287 مورخ 1403/5/6 دفترخانه 371 اصفهان 
صادر و تسليم گرديده و نامبردگان اظهار داشــته اند که اسناد مالکيت مرقوم در 

اثر جابجايی مفقود گرديده و تقاضای صدور اســناد مالکيت المثنی نموده اند. لذا 
مراتب  به استناد تبصره يک اصلاحی ذيل ماده 120 آئين نامه قانون ثبت در يک 
نوبت آگهی می شــود چنانچه کســی مدعی انجام معامله نسبت به ملک مرقوم 
يا وجود سند مالکيت نزد خود می باشــد از تاريخ انتشار اين آگهی ظرف مدت ده 
روز اعتراض خود را کتبا ضمن ارائه اصل سند مالکيت يا سند معامله به اين اداره 
تسليم و رسيد اخذ نمايد تا مراتب صورتمجلس و اصل سند مالکيت به ارائه کننده 
سند مسترد گردد بديهی است اگر ظرف مدت مقرر اعتراضی نرسيد يا در صورت 
اعتراض اصل سند مالکيت يا سند معامله ارائه نشود اقدام به صدور سند مالکيت 
المثنی طبق مقررات خواهد شــد. م الف: 1787614 ابوالفضل شــهرياری 

نائينی مدير واحد ثبتی حوزه ثبت ملک غرب اصفهان
فقدان سند مالکیت

6/182 شــماره نامه: 140385602025007935- 1403/06/24 نظر به اينکه 
آقای سيد جمال الدين امامی فرزند ســيد جلال طبق گواهی حصر وراثت شماره 
140009390007319174 مورخ 1400/7/8 شــعبه 10 شورای حل اختلاف 
اصفهان يکی از ورثه مرحوم معصومه امينی علويجه با تسليم  دو برگ استشهاد 
شهود شــماره 19944 مورخ 1403/6/5 دفتر خانه 189 اصفهان مدعی مفقود 
شدن سند مالکيت 4 دانگ مشاع از ششدانگ پلاک ثبتی شماره 16503 فرعی از 
68 اصلی واقع در بخش 14 ثبت اصفهان که تحت شماره چاپی 738987 سری 
الف  سال 99 صادر و تسليم گرديده و نامبرده اظهار داشته که سند مالکيت مرقوم 
در اثر جابجايی مفقود گرديده و تقاضای صدور سند مالکيت المثنی نموده است. 
لذا مراتب  به استناد تبصره يک اصلاحی ذيل ماده 120 آئين نامه قانون ثبت در 
يک نوبت آگهی می شود چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به ملک مرقوم 
يا وجود سند مالکيت نزد خود می باشــد از تاريخ انتشار اين آگهی ظرف مدت ده 
روز اعتراض خود را کتبا ضمن ارائه اصل سند مالکيت يا سند معامله به اين اداره 
تسليم و رسيد اخذ نمايد تا مراتب صورتمجلس و اصل سند مالکيت به ارائه کننده 
سند مسترد گردد بديهی است اگر ظرف مدت مقرر اعتراضی نرسيد يا در صورت 
اعتراض اصل سند مالکيت يا سند معامله ارائه نشود اقدام به صدور سند مالکيت 
المثنی طبق مقررات خواهد شــد. م الف: 1787981 ابوالفضل شــهرياری 

نائينی مدير واحد ثبتی حوزه ثبت ملک غرب اصفهان
حذف بهاء ثمنیه اعیانی

6/183 شــماره نامه: 140385602025007871 - 1403/06/21 بر اســاس 
تقاضای خانم فاطمــه کاظمی فرزند حســن مبنی بر تعيين بهــاء ثمنيه اعيانی 
ششدانگ يکباب ســاختمان پلاک شــماره 19/2309 واقع در بخش 14 ثبت 
اصفهان موضوع رای شماره 25013266 مورخ 1400/11/03 هيات قانون تعيين 
تکليف که طبق سوابق متعلق است به خانم زهرا بيگم اعتصامی به هويت 4506 
همسر سيد علی اعتصامی رنانی که در اجرای تبصره يک ماده 105 اصلاحی آئين 
نامه قانون ثبت کارشناسی رسمی دادگستری ميزان بهاء ثمنيه اعيانی پلاک فوق 
الذکر را به مبلغ صفر ريال برآورد و اعلام داشته : ملک اوليه فاقد اعيانی می باشد و 
اعلام داشته از نشانی مالک ثمنيه مذکور و حيات يا ممات وی يا قائم مقام قانون 
اطلاعی ندارد، لذا با توجه به مفاد تبصره يک آئين نامــه فوق الذکر مراتب فقط  
يک مرتبه در روزنامه آگهی می شــود تا در صورتيکه ذينفع مدعی تضييع حقی 
باشد می تواند از تاريخ انتشار اين آگهی به مدت يک ماه به مراجع صالحه قضائی 
مراجعه و گواهی طرح دعوی را به اداره مذکور تسليم نمايد بديهی است در صورت 
عدم ارائه گواهی طرح دعوی ســند مالکيت متقاضی بدون استثناء ثمنيه اعيانی 
صادر و تسليم خواهد شد. م الف: 1787795 ابوالفضل شهرياری نائينی مدير 

واحد ثبتی حوزه ثبت ملک غرب اصفهان 



مدیرکل تعزیرات حکومتی اصفهان خبرداد

محکومیت پزشک متخلف بابت دریافت وجه اضافی
مدیرکل تعزیرات حکومتی اصفهان گفت: پرونده دریافت وجه اضافی پزشک متخلف از بیمار به 
ارزش ۲ میلیارد ریال در شعبه سوم بدوی ویژه رســیدگی به تخلفات بهداشت و درمان تعزیرات 

حکومتی اصفهان رسیدگی شد.
علی اکبر مختاری افزود: شــعبه پس از بررسی شکایت شــاکی و با توجه به مدارک موجود در 
پرونده و با احراز تخلف علاوه بر پرداخت ۲ میلیارد ریال در حق شــاکی بابــت اضافه دریافتی، 
پزشک متخلف را به توبیخ کتبی و درج در پرونده و پرداخت ۲ میلیارد ریال جریمه نقدی محکوم 

کرد و جریمه وصول شد.
مختاری گفت: با گزارش کمیسیون ماده ۱۱ دانشگاه علوم پزشکی در بررسی شکایت بیمار پرونده 
پیرامون پرداخت وجه اضافه بر تعرفه قانونی این تخلف را برای رســیدگی به تعزیرات حکومتی 

ارسال کردند.

راه اندازی دادگاه صلح تا نیمه آبان در شهر  اصفهان
همایش تبیین جایگاه دادگاه صلح و قانون جدید شورا های حل اختلاف برگزار شد.

 به گزارش خبرگزاری صداوســیما،  رئیس کل دادگستری اســتان اصفهان اظهار کرد: براساس 
دستور العمل ها ما به سرعت پیگیر استقرار دادگاه های صلح در سراســر استان هستیم که تا به 

حال در تمامی دادگاه های بخش ما این طرح اجرایی شده است.
حجت الاسلام اسدا... جعفری گفت: قانون جدید شورای حل اختلاف و ایجاد دادگاه های صلح، 
در ۱۴ بخش اجرا شده و اخیراً در حوزه شهرســتان های برخوار، سمیرم، نطنز و فریدن دایر شده 

است و در صددیم تا ۱۵ آبان در شهر اصفهان نیز محقق شود.
وی ادامه داد: هدف از راه اندازی دادگاه های صلح و مزایایی آن ترویج فرهنگ صلح و ســازش، 

کاهش مدت زمان رسیدگی، کاهش هزینه های دادرسی و سرعت در رسیدگی قضایی است.

رئیس منطقه حفاظت شده کرکس:

۲ شکارچی سابقه دار در منطقه حفاظت شده کرکس 
دستگیر شدند

رئیس منطقه حفاظت شده کرکس شهرستان نطنز از دستگیری دو شکارچی متخلف و سابقه دار 
به همراه یک قبضه اسلحه ساچمه زنی تک لول و ادوات شکار در ارتفاعات این منطقه خبر داد.

به گزارش »مهر«، محمد بلماســب با بیان اینکه روز جمعه دو نفر متخلف سابقه دار شکار و صید 
به همراه یک قبضه اسلحه ساچمه زنی تک لول و ادوات شکار در ارتفاعات منطقه حفاظت شده 
کرکس دســتگیر شــدند، اظهار کرد: محیط بانان ما همچنین موفق شــدند یک دستگاه موتور 
 سیکلت تریل متعلق به متخلفان را که به صورت ماهرانه ای مخفی شده بود، کشف و ضبط کنند. 

وی خاطرنشان کرد: پرونده این دو متخلف از طریق مراجع قانونی پیگیری خواهد شد.
منطقه حفاظت شده کرکس با وسعت ۱۱۴ هزار هکتار بخشی از جنوبی ترین منطقه کرکس است 
که شهر نطنز در دامنه شرقی آن قرار دارد و راه ارتباطی این شــهر به کاشان و اصفهان به ترتیب از 

شرق و جنوب آن می گذرد.
منطقه کرکس از سمت جنوب شرقی به کویر بزرگ اردستان و از ســمت غرب و جنوب غربی به 

بیابان های حد فاصل شهرهای اصفهان و میمه مشرف است.
این منطقه در منتهی الیه شمال شرقی استان اصفهان و همجوار با اکوسیستم بیابانی و نزدیک 

به پارک ملی کویر قرار گرفته است.
وجودکوه های بلند نظیر رشته کوه و قله کرکس موجب تغییرات پر دامنه آب و هوایی در این منطقه 

شده به طوری که آن را از مناطق همجوار خود متمایز ساخته است.

شــهر بهارســتان در جنوب شــرقی اصفهان به علت 
مهاجرپذیری، افزایش سریع جمعیت و رشد تصاعدی 
تعداد دانش آموزان در سال های اخیر با کمبود فضای آموزشی مواجه بوده 
به طوری که این موضوع به یکی از دغدغه های خانواده ها تبدیل شــده 
است. به گزارش »ایرنا«، بهارستان، یکی از شهرهای جدید و برنامه ریزی 
 شده اقماری در استان اصفهان اســت که به دلیل توسعه سریع و جذب 
جمعیت لازم است به زیرساخت های مهمی چون حمل و نقل و فضای 

آموزشی آن توجه بیشتری شود.
افزایش چشمگیر تراکم دانش آموزی در کلاس های درس، کمبود فضای 
آموزشی و تقاضا برای حل این بحران از مهمترین چالش هایی است که 
در این سال ها مردم بهارستان با آن مواجه شده اند به طوری که این روزها 
یکی از نگرانی های خانواده ها، پر شــدن ظرفیت کلاس ها در دوره های 

مختلف تحصیلی به ویژه در مدارس دولتی است.
مهاجرپذیری، بهره برداری از پروژه های مسکن سازی و واگذاری زمین 
رایگان به خانواده ها در قالب طرح های مختلف سبب رشد سریع جمعیت 
در شهر بهارستان شده و دغدغه هایی را برای ارائه انواع خدمات به ویژه در 
بخش آموزشی به وجود آورده لذا توسعه سریع مدارس از خواسته های 

مردم این شهر است.

چالش تکمیل ظرفیت مدارس در بهارستان
علی محمدی یکی از افرادی است که به تازگی ساکن بهارستان شده، او که 
پدر یک دانش آموز است به خبرنگار »ایرنا« گفت: امسال محل زندگی ام 
به بهارستان منتقل شد و باید فرزندم را در مدرسه جدید ثبت نام می کردم 
اما به دلیل تکمیل ظرفیت مدارس دولتی این شهر موفق به ثبت نام وی در 
آنها نشدم. محمدی ادامه داد: مدرسه غیردولتی که نزدیک محل زندگی 
ماست نیز با تراکم بالای دانش آموزان مواجه است اما به ناچار و به سختی 

توانستم فرزندم را در این مدرسه ثبت نام کنم.
مدیر آمــوزش و پرورش ناحیــه 3 اصفهان که مدارس بهارســتان زیر 
 پوشش آن قرار دارد در این زمینه به خبرنگار »ایرنا«گفت: مهاجرپذیری و 
بهره برداری از طرح های مسکن از عوامل تراکم دانش آموزان در مدارس 
این شهر اســت. علیرضا اکبرپور افزود: امسال به شدت شاهد افزایش 
تعداد دانش آموزان در مدارس این شهر بودیم به همین دلیل ۲ مدرسه 
متوسطه اول دخترانه و پسرانه و همچنین یک مدرسه قرآنی به مجموع 

مدارس بهارستان اضافه شد.
وی ادامه داد: در این شهر کمبود معلم و مدیر نداریم ولی در بحث عوامل 

اجرایی مثل معاون اجرایی و آموزشی با کمبودهایی مواجه هستیم.
مدیر آموزش و پرورش ناحیه 3 اصفهان گفت: بهارستان ملقب به »شهر 

فرهنگ« است و شرکت عمران بهارستان در ســال های قبل باید برای 
توسعه مدارس متناسب با رشد جمعیت، پیش بینی های لازم را در نظر 
می گرفت. وی اضافه کرد: شرکت عمران بهارستان پروژه  هایی را در این 
زمینه شــروع کرده و هفت پروژه تا ۶۰ درصد پیشرفت فیزیکی داشته 
است. اکبرپور خاطرنشان کرد: در شروع ســال تحصیلی جدید به طور 
موقت مدارس »مهر قلم« و »سیمای فرهنگ« را با مدارس »حضرت 
رقیه)س(« و »صیاد شــیرازی« در دو نوبت به صورت چرخشی فعال 

کردیم و سعی می شود تا بهمن و اسفند این مدارس یک نوبت شود.

پروژه های مدرسه سازی در حال اجرا و برنامه های آینده
مدیرعامل شرکت عمران شهر جدید بهارستان نیز در گفت و گو با خبرنگار 
»ایرنا« از برنامه  گسترده  برای ساخت ۱۲ مدرسه جدید در این منطقه خبر 
داد و اظهار کرد: این پروژه ها که با هدف رفع کمبود فضای آموزشی و بهبود 
کیفیت آموزش در حال اجراست گامی مهم در جهت اصلاح سرانه و تأمین 

نیازهای آموزشی جمعیت رو به رشد این شهر خواهد بود.
حمیدرضا رحیمی افزود: از ۱۲ پروژه مدرسه سازی در شهر جدید بهارستان، 
هفت پروژه بزرگ با اعتباری بالغ بر۲۱۰۰میلیارد ریال در مراحل مختلف 
ساخت و ساز قرار دارد و تا پایان شهریور امســال یک مدرسه جدید به 

فهرست پروژه های آموزشی در حال اجرا اضافه خواهد شد.
وی خاطرنشــان کرد: این پروژه ها شــامل مدارس بــا امکاناتی نظیر 
سالن های ورزشی است و سرانه آموزشی شهر را به طور قابل ملاحظه ای 

افزایش خواهد داد.
رحیمی ادامه داد: یکی از پروژه های مهم، مدرسه شهید آیت ا... رئیسی 
است که با هزینه ای بالغ بر 3۰۰ میلیارد ریال و پیشرفت فیزیکی ۶۰ درصد 
در حال اجراست؛ این مدرسه ۱۲ کلاســه، قرار است در مهر سال جاری 
به عنوان مدرسه دخترانه دوره دوم نمونه دولتی )زیر گروه تیزهوشان( به 
بهره برداری برسد. وی از دیگر پروژه های در حال تکمیل در شهر بهارستان 
را مدرسه کودکان استثنایی عنوان کرد و گفت: پیش بینی می شود که این 
مدرسه نیز تا پاییز امسال به پایان برســد و با راه اندازی آن به نیازهای 

خاص آموزشی توجه ویژه ای خواهد شد.
به گزارش »ایرنا«، بررسی ها نشان می دهد که هنوز مراجعه به مدارس 
شهر بهارستان برای ثبت نام دانش آموزان ادامه دارد و تراکم کلاس ها و 
تکمیل ظرفیت مدارس به یک دغدغه برای خانواده ها تبدیل شده است؛ 
با این حال، امید اســت پروژه های مدرسه سازی در آینده نزدیک بتواند 
 دسترســی به فضای مناســب برای تحصیل دانش آموزان این شهر را 

به میزان قابل توجهی ارتقا دهد.

اخبار جامعه
دوشنبه  ۲۶ شهریور ۱۴۰۳ / ۱۲ ربیع الاول  ۱۴۴۶ / ۱۶ سپتامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۱۷۶

رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی فرماندهی انتظامی اصفهان از غیرقانونی بودن تردد موتورسیکلت سواران در اتوبان ها خبر داد و گفت: این افراد با برخورد قاطع پلیس مواجه 
خواهند شد. سرهنگ علی اصغر زارع در گفت و گو با »ایرنا« افزود: حضور موتورســیکلت ها در اتوبان ها و معابری که خودروها با سرعت در آنها حرکت می کنند،خطر وقوع 
تصادفات را افزایش می دهد. این معابر برای خودروهای سواری و وسایل نقلیه سنگین طراحی شده است و موتورسیکلت ها در صورت بروز تصادف به دلیل نداشتن سیستم 
ایمنی قوی، آسیب پذیری بالایی دارند به همین دلیل هم پلیس با جدیت بیشتری به این موضوع ورود پیدا کرده است.  وی افزود: ورود موتورسیکلت به این معابر نه تنها 
غیرقانونی است بلکه به طور جدی خطراتی برای راکبان موتور و سایر کاربران راه ها به همراه دارد به همین دلیل هم طرح های ویژه ای برای نظارت بیشتر و اخذ جریمه های 
سنگین برای متخلفان در دستور کار قرار گرفته است. وی تأکید کرد : موتورسواران متخلف، نه تنها با جریمه های مالی مواجه می شوند بلکه در مواردی نیز وسیله نقلیه آنها 
توقیف خواهد شد از این رو از آنها می خواهیم تا از ورود به معابر غیرمجاز، به شدت پرهیز کنند و با رعایت قوانین و مقررات رانندگی، امنیت خود و دیگران را به خطر نیندازند.

به گزارش »ایرنا«، به گفته کارشناسان حوزه راه و ترافیک، عامل ۶۰ درصد تصادفات رانندگی در استان اصفهان موتورسواران هستند.

رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی فرماندهی انتظامی اصفهان:

پلیس اصفهان با تردد موتورسواران در اتوبان ها برخورد می کند

بوی ماه مهر در  بازار 
لوازم التحریر

بــا نزدیک شــدن بــه مــاه مهر 
دانش آمــوزان خود را بــرای آغاز 
ســال تحصیلــی ۱۴۰۴ - ۱۴۰3 

آماده می کنند.

سخنگوی اورژانس اصفهان تأکیدکرد

اهمیت ثبت روز اورژانس در تقویم ملی
سخنگوی اورژانس اصفهان با تأکید بر اینکه ثبت روز اورژانس در تقویم ملی می تواند چشم اندازهای 
مهمی را برای آینده به ارمغان آورد، گفت: این اقدام می تواند به افزایش آگاهی عمومی درباره اهمیت 

خدمات اورژانس پیش بیمارستانی و نقش حیاتی این سازمان در حفظ جان انسان ها کمک کند.
 عباس عابــدی در گفت وگو با »ایمنا« با اشــاره به ثبــت روز اورژانس در تقویم ملــی، اظهار کرد: 
بیست و ششم شــهریور به عنوان روزی ملی فوریت های پزشکی اورژانس نام گذاری شده است، 
سال ها بود که این تاریخ از طرف نیروهای اورژانس گرامی داشته می شد و در این روز برنامه های 
متفاوتی در خصوص اورژانس به اجرا در می آمد، اما تاکنون این روز به نام اورژانس در تقویم ثبت 
نشده و بارها از طرف سازمان اورژانس کشور برای ثبت این تاریخ در تقویم اقدام شده بود و در سال 

جاری با موافقت شورای فرهنگی عمومی این اتفاق افتاد و این مناسبت در تقویم ملی ثبت شد.
وی با بیان اینکه این مناســبت در تقویم در واقع روز تأســیس اولین پایگاه اورژانس و راه اندازی 
اورژانس پیش بیمارستانی در کشور ایران و در شهر تهران اســت، افزود: به دنبال بحث راه اندازی 
اورژانس در تهران در سایر استان ها مانند اصفهان، فارس، خراسان رضوی و سراسر کشور راه اندازی 

پایگاه های اورژانس و گسترش اورژانس بیمارستانی انجام شده است.
سخنگوی اورژانس اصفهان تصریح کرد: ثبت روز اورژانس در تقویم ملی می تواند چشم اندازهای 
مهمی را برای آینده به ارمغان آورد، این اقدام می تواند به افزایــش آگاهی عمومی درباره اهمیت 
خدمات اورژانس پیش بیمارستانی و نقش حیاتی این سازمان در حفظ جان انسان ها کمک کند، 
با توجه به تخصصی بودن فعالیت های اورژانس، این روز می تواند به عنوان فرصتی برای تأکید بر 
آموزش های عمومی در زمینه اقدامات اولیه و کمک های اورژانسی، به ویژه در مواقع بحران و حوادث 

طبیعی، مورد استفاده قرار گیرد.
وی خاطرنشــان کرد: ثبت این روز می تواند فرصتی بــرای تقدیر و قدردانــی از کادر زحمت کش 
اورژانس ۱۱۵ باشد که با فداکاری و تعهد، شــبانه روز در خدمت مردم هستند، این اتفاق می تواند 
انگیزه ای برای ارتقای تجهیزات و فناوری های مورد استفاده در اورژانس ایجاد کند و به بهبود کیفیت 

خدمات ارائه شده منجر شود.
عابدی عنوان کرد: این روز می تواند به تقویت همبســتگی و همکاری میان سازمان های مختلف 
مرتبط با اورژانس پیش بیمارستانی و افزایش آگاهی جامعه نسبت به اهمیت و ضرورت آمادگی 
برای مواجهه با شــرایط اضطراری کمک کند، با این چشــم اندازها می توان امیدوار بود که ثبت روز 
اورژانس در تقویم ملی به بهبود خدمات، افزایش آگاهــی عمومی و ایجاد فضای قدردانی از کادر 

اورژانس منجر شود.

نقش اورژانس پیش بیمارستانی در ارتقای سلامت جامعه
وی در خصوص اهمیت نقش اورژانس پیش بیمارســتانی در ارتقای ســلامت جامعه اظهار کرد: 
نقش اورژانس پیش بیمارستانی در ارتقای سلامت جامعه بسیار مهم است، این بخش از خدمات 
بهداشتی و درمانی، اولین خط دفاعی در مواجهه با شرایط اورژانسی و بحران های سلامت محسوب 
می شود، اورژانس پیش بیمارستانی به عنوان نقطه شروع مداخله های پزشکی، نقش کلیدی در 

نجات جان بیماران و کاهش عوارض ناشی از آسیب ها و بیماری ها دارد.
سخنگوی اورژانس اصفهان تأکید کرد: واکنش سریع و به موقع اورژانس پیش بیمارستانی می تواند 
تفاوت بین زندگی و مرگ را برای بیماران ایجاد کند، دسترسی سریع به خدمات اورژانس، به ویژه در 
مواردی مانند سکته های قلبی، مغزی و تصادفات، نقش تعیین کننده ای در نجات جان بیماران دارد.

وی با بیان اینکه با ارائه خدمات تخصصی در محل حادثه یا در مسیر انتقال به بیمارستان، می توان 
از وخامت وضعیت بیماران جلوگیری کرد، گفت: با این خدمات تخصصی می توان عوارض ناشی از 
حوادث و بیماری های شدید را به حداقل رساند، اورژانس پیش بیمارستانی می تواند نقش مهمی در 
آموزش جامعه درباره اقدامات اولیه و کمک های اولیه در شرایط اضطراری ایفا کند، این آموزش ها 

می تواند به افزایش آمادگی عمومی و کاهش آسیب ها در مواقع بحران کمک کند.

عکس خبر

خبر روزبا مسئولان

۱5۰ مدرسه در استان اصفهان 
 تحت تأثیر  فرونشست 

زمین است
مدیرکل آمــوزش و پرورش اســتان اصفهان 
با اشــاره به اقدامات متعدد و مناســب برای 
آماده ســازی مدارس، جذب معلم و تسهیل 
تحصیــل دانش آمــوزان در مدارس اســتان 
گفت: متأسفانه امروز ۱۵۰ مدرسه تحت تأثیر 
فرونشست است و ۴۵ مدرســه کاملًا تخلیه 
شده است. به گزارش »تســنیم«، محمدرضا 
ابراهیمی در جمع اصحاب رسانه گفت: به لطف 
خدا و عنایات رئیس جمهور شهید، ابرچالش 
کمبود نیروی انسانی آموزش و پرورش که در 
چند سال گذشته با آن روبه رو بودیم از بین رفت. 
وی با بیان اینکه سه سال قبل ۲۰ هزار کسری 
نیروی انسانی داشــتیم، افزود: به روش های 
مختلف این جــای خالی را پــر می کردیم اما 
در دو سال گذشــته ۲۰۰ هزار معلم به ظرفیت 
معلمان آموزش و پرورش اضافه شد. مدیرکل 
آموزش و پرورش اســتان اصفهــان گفت: در 
استان اصفهان یک میلیون دانش آموز داریم که 
۴۵درصد آنها در شهر اصفهان هستند. 7۰ هزار 
دانش آموز پیش از دبســتان و حدود 8۰ هزار 
معلم داریم که اول مهر یک میلیون و ۱۵۰ هزار 
نفر به طور مســتقیم درگیر آغاز سال تحصیلی 
می شــوند. وی با بیان اینکه تلاش بســیاری 
کردیم تا یک دهم جذب آموزش و پرورش را 
به اصفهان اختصاص دهیــم، گفت: در همین 
راســتا موفق به جذب ۲۰ هزار معلم شدیم که 
نویدبخش اســت. ابراهیمی با بیان اینکه در 
اســتان 3۰ هزار کلاس درس داریم، گفت: در 
شهر اصفهان با کمبود فضای فیزیکی مواجهیم 
و در روستاها نیز دچار مشکلیم اما 3۰۰۰کلاس 
درس در سه سال گذشته اضافه و ۱۰۰۰کلاس 
درس به نیــت ۱۰۰۰ روز خدمــت دولت قبل با 
کمک پالایشگاه اصفهان براساس مسئولیت 
اجتماعی شــرکت کلنگزنی شــد. وی افزود: 
خانواده هایی که بخواهند در محدوده خود ثبت 
نام کنند دچار مشکل نمی شوند، اما نکته این 
است که همه مدارس یک رده نیستند، برخی 
مدارس دولتی، غیردولتی، شاهد، تیزهوشان 
و... هستند که طبیعی است در محدوده نباشند.

مدیرعامل انجمن خیرین مسکن ساز استان اصفهان از احداث ۲۰۰۰ مسکن توسط انجمن های خیرساز استان اصفهان خبر داد. به گزارش »تسنیم«، اصغر مستولی زاده در 
بازدید از طرح های مسکن کریمان اردستان و زواره اظهار کرد: انجمن خیرین مسکن ساز استان اصفهان تعداد ۱۴ انجمن در سراسر استان اصفهان تشکیل داده و با فعالیت 
خود بیش از ۲۰۰۰واحد مسکونی در حال ساخت دارند. وی افزود: یکی از شهرستان هایی که موجب افتخار است شهرستان اردستان بوده که با دو طرح بزرگ کریمان یک و ۲ 
در شهرهای اردستان و شهر زواره فعالیت خوبی داشته اند و این دو پروژه در حال اجرا بوده و خوشبختانه همدلی بسیار خوبی با توجه به مساعدت هایی که فرماندار اردستان 
داشتند در این خصوص وجود داشته است. مدیرعامل انجمن خیرین مسکن ساز استان اصفهان گفت: تقریباً پیشرفت فیزیکی پروژه های مسکن کریمان اردستان از مرز 
۵۰ درصد بالاتر و بعضی از پروژه ها در مرز 9۵ درصد بوده و ان شاءا... به زودی مورد بهره برداری قرار می گیرد و با نشستی که داشتیم در تداوم این فعالیت ها امید می رود با 
مساعدت مسئولان برای متقاضیانی که از طریق بهزیستی و کمیته امداد به آنها واحد مسکونی واگذار می شود در پرداخت سهمی که قرار است آنها بپردازند، تسریع شود . وی 
افزود: انجمن خیرین مسکن ساز هم از این بابت منابعی را از حساب ۱۰۰ حضرت امام)ره( و هر منبعی که بتواند کمک خواهد کرد و  در راستای کمک به مددجویان و افراد 

نیازمندی که نیاز به این واحدها دارند باید قدم جدی برداشته شود و این کار باید ادامه یابد تا افراد نیازمند صاحب خانه شوند.

ساخت پروژه های کریمان اردستان تا سال آینده به بهره برداری می رسد
فرماندار شهرستان اردستان نیز در  جریان این بازدید اظهار کرد: در شهرستان اردستان موضوع مسکن سازی کریمان شروع شده است و برخی از پروژه ها در سطح شهرستان 
اردستان از جمله پروژه مددجویان کمیته امداد شهر زواره با پیشرفت فیزیکی بالای 9۵ درصد همراه بوده است. محمدهادی احمدی طباء افزود: همچنین در قالب طرح 
مسکن کریمان در شهرستان اردستان اتفاقات بسیار خوبی انجام شده است که در شهر مهاباد بیش از 7۰ درصد پیشرفت فیزیکی داشته و در شهرهای اردستان و زواره پروژه ها 
در حال پیشرفت هستند. وی گفت: تلاش می کنیم که ۵۰ درصد پروژه ها را تا پایان سال جاری به بهره برداری برسانیم و ان شاءا... سال آینده سالی باشد که تمام پروژه ها و 

طرح های کریمان شهرستان اردستان به ویژه مددجویان کمیته امداد به بهره برداری برسد.

احداث ۲۰۰۰ مسکن توسط انجمن های خیرساز استان اصفهان

عکس: ایمنا

کمبود فضای آموزشی در شهر رو به رشد بهارستان اصفهان

وقتی برای یادگرفتن، فضا کم است!



کیانوش رستمی پس از ناکامی در رسیدن به سهمیه المپیکی و چند سال دوری از تیم ملی ســرانجام تصمیم خود را قطعی کرد و در پیکارهای جهانی بحرین 
برای کشور کوزوو وزنه خواهد زد. به گزارش »ایرنا«، با اعلام فدراســیون بین المللی وزنه برداری یکی از پرافتخاترین قهرمانان وزنه برداری ایران تغییر تابعیت 
داده است. کیانوش رستمی دارنده نشان طلا و نقره المپیک قرار است با پرچم کشور کوزوو در رقابت های جهانی حضور پیدا کند. رستمی که دو عنوان قهرمانی 
جهان را در کارنامه دارد در دسته ۹۶ کیلوگرم مسابقات جهانی بحرین به روی تخته خواهد رفت. وی چندی پیش نیز با انتشار فیلمی از حضور خود در رقابت های 
جهانی خبر داده بود اما اعلام نکرد تابعیت کدام کشور را دریافت کرده است. رستمی سال گذشته و در پی اعزام نشدن به رقابت های جهانی عربستان از مسئولان 
فدراسیون ایران درخواست کرد تا با درخواســت تغییر تابعیت وی موافقت کنند. رقابت های جهانی وزنه برداری ۲۰۲۴ بحرین در ماه آذر برگزار خواهد شد. طبق 
اعلام سایت فدراسیون جهانی وزنه برداری، کیانوش رستمی، قهرمان المپیک ۲۰۱۶ ریو و نایب قهرمان ۲۰۱۲ لندن با تغییر ملیت برای کشور کوزوو وزنه خواهد زد.
برای ایران در این مسابقات رضا دهدار، ابوالفضل زارع، محمد توفیق پوزش، محمد مسعود مامی وند، مهدی کریمی، آریا پایدار، علی داودی، آیت شریفی، علیرضا 
یوسفی، مریم کشتکار، سید غزل حسینی، سیده زهرا حسینی، نسیم قاسمی، فاطمه کشاورز، ریحانه کریمی، هانیه شریفی، الهه رزاقی، سید الهام حسینی، 

عسل کدخدایی، پرنیا فرنوش کیا، زینب شیخ حسن ارباب، کیژان مقصودی، سیده معصومه حسینی و سارا صفاوردی روی تخته خواهند رفت.

قهرمان ایرانی المپیک زیر پرچم یک کشور دیگر! 

بوندسلیگا محل تاخت و تاز مهاجم جوان مصری
در یکی از دیدارهای هفته سوم بوندســلیگای آلمان، آینتراخت فرانکفورت در شب درخشش مهاجم 
مصری خود، برابر ولفسبورگ به پیروزی رسید و شــاگردان تاپ مولر دومین پیروزی فصل جدید را 
جشن گرفتند تا بدین ترتیب شاگردان او با ۶ امتیاز در رده ششم جدول بایستند.به گزارش »ورزش سه«،  
عمر مارموش مهاجم ۲5 ساله و مصری این تیم که پدیده فصل جدید بوندسلیگا محسوب می شود، در 
این دیدار و در سومین بازی فصلش، دبل کرد تا پس از اینکه در دیدار قبلی تیمش مقابل هوفنهایم یک 
گل و یک پاس گل ثبت کرده بود، حالا تعداد گل هایش را به عدد 3 برساند. البته او در دی اف بی پوکال 
نیز فرم خوبی داشت و در جریان پیروزی ۴ بر ۱ مقابل آینتراخت برانشوایگ، دو گل از ۴ گل تیمش را 
مهندسی کرد تا این بازیکن ملی پوش مصری که پیش از این در وولفسبوورگ و سنت پائولی توپ می  زد، 

در آینتراخت فرمی درخشان به نمایش بگذارد.

خرید گلر خارجی در فوتبال قطر آزاد شد
فدراسیون فوتبال قطر برای تقویت باشگاهای این کشور در لیگ نخبگان و لیگ قهرمانان آسیا قوانین 
جدید را اعمال کرد. به گزارش »ایسنا«، فدراسیون فوتبال قطر برای تیم های آسیایی این کشور مجوز 
استفاده از دروازه بان خارجی را داد. طبق قانون کشور قطر استفاده از دروازه بان خارجی در لیگ فوتبال 
این کشور ممنوع است اما فدراسیون فوتبال قطر جهت تقویت تیم های قطری حاضر در لیگ نخبگان و 
لیگ قهرمانان آسیا مجوز استفاده از گلر خارجی را به این تیم ها داد. در این راستا پائولو ویکتور دروازه بان 
برزیلی اسبق الاتفاق عربستان به الریان قطر پیوست. همچنین تیم هایی آسیایی این کشور می توانند 

بدون محدودیت از بازیکن خارجی استفاده کنند.

حمله  بازیکن سابق رئال مادرید به رونالدو!
عبور کریســتیانو رونالدو از ۹۰۰ گل زده در عرصه باشگاهی و ملی، واکنش های مثبت بسیاری را در پی 
داشته است؛ با این حال، یک نفر وجود دارد که همچنان راجع به رکوردها و مهارت های رونالدو متقاعد 
نشده و از نقدکردن این ستاره پرتغالی دست برنمی دارد. به گزارش »خبرآنلاین«، آنتونیو کاسانو که نفرت 
او از کریستیانو رونالدو بین اهالی فوتبال شــهرت دارد، در واکنش به ۹۰۰گله شدن این بازیکن گفت: 
»رونالدو بلد نیســت فوتبال بازی کند، ۹۰۰ گل که هیچ، حتی اگر او 3۰۰۰ گل هم به ثمر برساند، ذره ای 
اهمیت نمی دهم. رونالدو می تواند گل هایش را همراه با تخم مرغ سرخ کند و بخورد. آگوئرو،  هیگواین، 
لواندوفسکی، زلاتان و سوارز مهاجمانی هستند که می دانند چگونه با هم تیمی های خود بازی کنند، اما 
رونالدو این طور نیست. زمانی که رونالدو مادرید را ترک کرد، همه متوجه این موضوع شدند.« در ادامه، 
مجری برنامه به ملی پوش سابق ایتالیایی گفت: »رونالدو در یوونتوس ۱۰۰ گل به ثمر رساند.« کاسانو 

هم این گونه واکنش نشان داد: »حرص نخور، ایموبیله طی هفت سال ۲۰۰ بار در سریA گل زنی کرد!

بازگشت شکوهمندانه مسی
لیونل مسی در بازگشت به ترکیب اینترمیامی مقابل فیلادلفیا ۲ گل زد و یک پاس گل داد. در دیداری 
از رقابت های لیگ MLS آمریکا، اینترمیامی در ورزشــگاه خانگی اش »چیس« به مصاف فیلادلفیا 
یونیون رفت و با نتیجه 3-۱ پیروز شــد. این دیدار از این جهت اهمیت بیشــتری داشت که مسی که 
به دلیل مصدومیت در ترکیب تیم ملی آرژانتیــن در رقابت های کوپا آمه ریکای ۲۰۲۴ قادر به حضور در 
میادین نبود، در این بازی بار دیگر به ترکیب اصلی اینترمیامی برگشت و عملکردی فوق العاده در این 
دیدار به نمایش گذاشت. لئو بازگشتی شکوهمندانه داشت و علاوه بر گلزنی در دقایق ۲۶ و 3۰، در دقیقه 
 ۸+۹۰ هم برای لوئیس سوارس گل سازی کرد. اینترمیامی با این برد ۶۲ امتیازی شد و جایگاهش را در 
صدر جدول کل لیگ )ترکیب دو منطقه شــرق و غرب( مســتحکم کرد. سینســیناتی نزدیک ترین 

تعقیب کننده اینترمیامی 5۲ امتیاز دارد.

خبر روز

سامان قدوس در دو راهی 
انگلیس- سوئد

ســامان قدوس یکی از بازیکنان آزاد فوتبال 
جهان است که رســانه های انگلیسی او را به 
سه باشگاه پورتموث، ساندرلند و لیدزیونایتد 
پیشنهاد کرده اند، این در حالی است که مالمو 
سوئد نیز مشــتری ســتاره ایرانی است. به 
گزارش »ایرنا«، نقل و انتقالات تابستانی در 
اغلب لیگ های دنیا به پایان رســیده و فقط 
بازیکنان آزاد می توانند در ایــن بازه زمانی با 
باشــگاهی جدید قرارداد امضا کنند. سامان 
قدوس از جمله این بازیکنان است که با توجه 
به حضور چهار ســاله در برنتفورد، در تابستان 
امســال باشــگاه هایی مهم را خواهان خود 
دیده است. ســامان همراه با برنتفورد، یک 
فصل در چمپیونشــیپ بازی کرد و سه فصل 
در لیگ برتــر. با پایان فصــل ۲۰۲۴-۲۰۲3 
لیگ برتر اما قرارداد قدوس تمدید نشد و او 
به ناچار سایر پیشنهادهای خود را بررسی کرد. 
پیشــنهادهایی از مالمو، استقلال و چند تیم 
عربی؛ با این حال، قدوس فعلًا پاســخی به 
پیشنهادها نداده و البته برخی از آنها به دلیل 
تعلل هافبک شماره ۱۴ تیم ملی از دست رفته 
است. یک وبسایت انگلیســی اما با انتشار 
لیســتی از بازیکنان آزاد فوتبال انگلیس، به 
سه باشگاه پورتموث، لیدزیونایتد و ساندرلند 
پیشنهاد کرده که برای تقویت خط میانی خود، 
سامان قدوس را جذب کنند. هر سه باشگاه در 
چمپیونشیپ سطح دوم فوتبال باشگاهی در 
انگلیس حضور دارند و جملگی تیم های مهم 
و ریشه داری محســوب می شوند. ساندرلند 
با کســب ۱۲ امتیاز از ۴ بازی در صدر جدول 
قرار دارد، لیدزیونایتد پنجم است و پورتموث 
رتبه هجدهم را در اختیار دارد. مالمو در سوئد 
همچنان مشتری قدوس است و البته واتفورد 
از چمپیونشــیپ هم به جذب او تا حدودی 
علاقه مند است. باید ببینیم سرنوشت برای 
قدوس چطور رقــم خواهد خــورد؟ آیا او در 
فوتبال انگلیس می ماند و پیشــنهادهایش 
رسمی می شود یا اینکه به زادگاه خود، مالمو 
برمی گردد و پیراهن یکی از تیم های قدرتمند 

فوتبال سوئد را بر تن می کند؟

فوتبال جهان

عکس خبر

واکنش ستاره 
فرانسوی سپاهان به 
تشویق های بی امان 

»استیون انزونزی« جمعه شب در 
اولین بازی رسمی خود برای سپاهان 
مورد تشویق بی امان طلایی دوستان 
اصفهانی قــرار گرفت. این ســتاره 
فرانسوی در استوری اینستاگرامی 
دراین باره نوشــت: »تشــکر بزرگ 
 برای شــما تماشــاگران استثنایی 

برای خوشامدگویی گرم.«

کاروان ایران در رقابت های جهانی اسکیت بخش 
فری استایل شاخه اسپیداسلالو موفق به کسب ۲ 

مدال طلا و یک برنز شد.
به گزارش »ایسنا«، مرحله نهایی رقابت های جهانی 
اسکیت بخش فری استایل شاخه اسپیداسلالوم به 
میزبانی ایتالیا برگزار شد که طی آن ترانه احمدی به 
مدال طلا دست یافت و رومینا سالک دیگر نماینده 
ایران نیز روی سکوی سوم قرار گرفت. در فینال این 
رقابت ها احمدی توانست مقابل نماینده چین تایپه 
در دو رانــد متوالی صاحب برتری شــود و به مدال 
طلا برسد. این در حالی اســت که نماینده ایران در 
بازی های آسیایی هانگژو مقابل این حریف مغلوب 

شده بود اما در اینجا توانست با شکست این حریف 
هم انتقام خــود را بگیرد و هم صاحــب گردن آویز 

طلا شود. 
در دیــدار رده بنــدی نیز رومینا ســالک توانســت 
حریف چین تایپــه ای خود را شکســت دهد و به 
مدال برنز دست پیدا کند. این در شرایطی است که 
احمدی در مرحله نیمه نهایی و دوئل تمام ایرانی با 
شکست رومینا سالک دیگر نماینده ایران توانست 

فینالیست شود.
همچنین امیرمحمد سواری دیگر نماینده کشورمان 
توانست با شکســت حریف چینی خود به دومین 
مدال طلا دســت پیدا کند. در دیدار نهایی نماینده 

شایسته ایران اجازه نفس کشیدن به حریف چینی 
خود نداد و با برتــری قاطعانه مقابــل این حریف 
توانست دومین مدال طلای خوشرنگ ایران را در 
این مسابقات به نام خود ثبت کند. در دیدار رده بندی 
نیز رضا لسانی با قبول شکســت برابر حریف خود 
نتوانست به مدال برنز برســد و در رده چهارم جای 

گرفت.

2 طلا و یک برنز سهم ایران از اسکیت جهانی ایتالیا

 مروری بر آنچه در ایستگاه شماره 4 برای سرنشینان قطار شماره 24 لیگ برتر رخ داد؛ 

از شکست ناپذیری اصفهانی ها تا بقای سپاهان در صدر
قطار ۲۴ در حالی پس از یک هفته توقف  مرضیه غفاریان
در سومین ایستگاه بخاطر بازی های تیم 
ملی به حرکــت خود ادامه داد که ۴ سرنشــین آن، ســایر تیم ها را در 
ایستگاه شــماره ۴ همراهی نکردند. ۱۲ مســافر این قطار در چهارمین 
 ایســتگاه و در ۶ دیدار که جمعه و شــنبه شب برگزار شــد در برابر هم 
صف آرایی کردند اما تقابل سرخابی های پایتخت با نماینده های استان 
کرمان در لیگ برتر در این هفته به تعویق افتاد، چرا که پرســپولیس و 
اســتقلال باید خود را برای مصاف امشــب با حریفانی از کشــورهای 

عربستان و قطر در مرحله گروهی لیگ نخبگان آسیا آماده می کردند.
این در حالی اســت که حتی در صورت برگزار شدن دیدار مدافع عنوان 
قهرمانی با گل گهرسیرجان و نبرد آبی پوشان تهرانی با مس رفسنجان و 
فارغ از هر نتیجه ای که در این بازی ها به دست می آمد، باز واگن نخست 
در قرق سپاهانی ها می ماند. طلایی پوشان اصفهانی که تنها مسافری 
بودند که 3 ایستگاه اول را با پیروزی پشــت سرگذاشتند در چهارمین 
ایستگاه و در فولادشهر هم 3 امتیاز بازی با ملوانان را از آن خود کردند و 

با اقتدار صدرنشین باقی ماندند.
شاگردان ژوزه مورایس با برتری یک بر صفر در برابر سربازان مازیار زارع 
علاوه بر آنکه با ۱۲ امتیاز همچنان جایگاه خود را در اولین کوپه قطار لیگ 
حفظ کردند، موفق شدند فاصله امتیازی خود را با سرنشینان واگن های 
دوم و سوم را بیشتر کنند. پیش از این و در حالی که قطار ۲۴ در ایستگاه 
سوم متوقف شده بود تراکتور و قوهای سپید انزلی با 7 امتیاز در فاصله 
۲ امتیازی سپاهان ۹ امتیازی، نزدیک ترین همسایه های طلایی پوشان 
اصفهانی بودند. اگرچه در پایان هفته چهارم لیــگ و با توجه به تعویق 
بازی های گل گهر، مس و سرخابی ها، سرخپوشان تبریزی و ملوانان 
علیرغم شکســت در ایســتگاه چهارم موفق به حفظ جایــگاه خود در 
رده های دوم و سوم شدند؛ اما هم فاصله آنها با صدر به 5 امتیاز افزایش 

یافت و هم اینکه طلسم شکست ناپذیری این دو تیم شکسته شد. 
 با این تفاسیر، اکنون فقط مدافع عنوان قهرمانی و دو مسافر اصفهانی 
قطار ۲۴ لقب شکست ناپذیران را یدک می کشند. جالب آنجاست که 
سپاهان و ذوب آهن علیرغم حفظ طلســم شکست ناپذیری خود در 
چهارمین ایستگاه، طعم نخســتین باخت را به رقبای خود چشاندند. 
طلایی پوشــان دیار نصف جهان با غلبــه بر مهمان شــمالی خود در 
فولادشــهر مانع پرواز قوهای سپید به صدر شــدند و ذوب آهن نیز با 
زمینگیر کــردن تراکتور در تبریز، هــم به روند امتیازگیــری از این تیم 
مدعی ادامه داد )سبزپوشــان اصفهانی در فصل گذشــته در دو دیدار 
رفت و برگشــت موفق به مغلوب کــردن تی تی ها شــده بودند( و هم 

اینکه برای اولین بار در فصل جاری طعم پیروزی را چشــید. ذوبی ها 
هم همچون همشــهری طلایی پوش خود با یک گل از ســد رقیبشان 
گذشتند. شاگردان ربیعی با کسب ســوغات 3 امتیازی از تبریز موفق 
شــدند با ۶ امتیاز از واگن شــماره ۱۱ به واگن شــماره 5 ترفیع مکان 
 یابند. البته غیبت ۴ سرنشــین قطار ۲۴ درایستگاه شماره ۴ در صعود

۶ رده ای ذوبی هــا تأثیرگذار بود. گل گهر اگرچه یــک بازی کمتر انجام 
داده اما با ۶ امتیاز همچنان یک ردیف پیش تر از گاندوها در چهارمین 
واگن لیگ مستقر ماند ولی پرســپولیس با 5 امتیاز از 3 بازی مجبور 
شد واگن پنجم را به ذوبی ها واگذار کرده و به ششمین کوپه نقل مکان 
کند. آبی پوشــان تهرانی هم که پیش از این در ششمین واگن مستقر 
شده بودند جایگاه خود را به نفع رقیب سنتی سرخپوش خود ترک کرده 
و با ۴ امتیاز از 3 بازی به واگن دهم منتقل شــدند. شاگردان نویدکیا 
هم با کسب ۴ امتیاز در سه ایســتگاه گذشته و بدون برگزار کردن بازی 
در ایستگاه چهارم، همچنان در  همسایگی دیوار به دیوار استقلال باقی 

ماندند؛ منتها نه در کوپه هفتم بلکه با استقرار در کوپه یازدهم.
خیبر، مسافر تازه وارد قطار لیگ اگرچه می توانست با برتری برابر فولاد 
در امتیاز 7 با تیم های تراکتور و ملوان برابر شده و حتی با افزایش تعداد 
گل های خود به همسایگی سپاهان در واگن دوم هم برسد اما در نهایت 

تلاش این تیم خرم آبادی به متوقف کردن شــاگردان یحیی در اهواز 
و بهره بردن از عقــب افتادن بازی مس و تصاحب جایگاه سرنشــین 

رفسنجانی قطار ۲۴ در واگن هفتم با 5 امتیاز، ختم شد.
امــا چادرملو، دیگر سرنشــین تازه وارد قطــار لیگ برتر کــه در پایان 
ایستگاه سوم با یک امتیاز جایگاهی بهتر از واگن یکی مانده به آخری 
برای خود دســت و پا نکرده بود با شکست دادن مهمان مازنی اش در 
 چهارمین ایستگاه با سه رده صعود به دوازدهمین واگن نقل مکان کرد و 
زمینه ساز تنزل جایگاه نســاجی یک امتیازی از سیزدهمین واگن به 

آخرین واگن هم شد.
نساجی چی ها همچون تیم های آلومینیوم، شمس آذر و هوادار، یعنی 
چهار مسافر قعرنشــین قطار ۲۴ در ۴ ایستگاه گذشته طعم پیروزی را 
نچشیده اند. اما با توجه به اینکه این قطار تازه حرکت خود را در بیست 
و چهارمین دوره از ســفرهای خود در جریان لیــگ برتر خلیج فارس 
آغاز کرده و تا رســیدن به مقصــد نهایی هنوز ۲۶ ایســتگاه دیگر باقی 
مانده، کسب پیروزی و رسیدن به سایر مسافران برای هیچیک از این 
سرنشین ها دور از دسترس نخواهد بود. همانطور که هیچ بعید نیست 
مدافع عنوان قهرمانی و دو مسافر اصفهانی این قطار نیز در ایستگاه های 

در پیش رو طعم شکست را بچشند. 

آخرین وضعیت مدافع ذوب آهن بعد از مصدومیت
مدافع ذوب آهن که در آخرین دقایق دیدار مقابل تراکتور دچار آسیب دیدگی شد، مشکلی برای همراهی 
تیمش در دیدار آتی ندارد. به گزارش »ورزش ســه«، محمد قریشی یکی از بازیکنانی بود که توانست 
نمایش چشمگیری برابر مدعی این فصل از خود به جا گذاشته و در نهایت با رهبری خط دفاعی گاندوها 
با 3 امتیاز شیرین تبریز را ترک کنند. قریشی که با پرتاب اوت هایش نیز توانسته چهره ای شاخص در 
ترکیب ذوب آهن محسوب شود، در دیدار برابر تراکتور و در دقیقه ۸۸ دچار آسیب دیدگی شد تا محمد 
ربیعی مجبور به تعویض این بازیکن شود. مدافع مازنی ذوب آهن در شرایطی که قصد داشت به همان 
سبک خاص و با پرتاب اوت به سبک دستم وارو تیمش را در موقعیت قرار دهد، دچار آسیب دیدگی شد 
و در ادامه تحت بررسی کادرپزشکی قرار گرفت؛ با این حال، محمد ربیعی برای اینکه آسیب این بازیکن 
در دقایق حساس باقیمانده تشدید نشود، اقدام به تعویض او کرد. کادرپزشکی ذوب آهن نیز بلافاصله 
تدابیر لازم را برای رفع مصدومیت قریشی صورت داده و اکنون طبق پیگیری ها مشخص شده که این 
بازیکن مشکلی ندارد و قادر خواهد بود در دیدار حساس بعدی تیمش در دربی اصفهان و مقابل سپاهان، 

گاندوها را در خط دفاعی همراهی کند.

مصاف پرسپولیس و الاهلی برای نخستین بار در عربستان
دو تیم فوتبال پرســپولیس و الاهلی برای نخستین بار است که در عربســتان و شهر جده مقابل هم 
صف آرایی می کنند. به گزارش »مهر«، سرخ پوشــان پایتخت تا کنون چهار بار در چارچوب رقابت های 
قاره ای با الاهلی عربستان مسابقه داشته اند. هر چهار مسابقه در قالب بازی های لیگ قهرمانان آسیا رقم 
خورده است. نخستین رویارویی دو تیم به 3۱ مرداد سال ۱3۹۶ و دوره سال ۲۰۱7 رقابت ها بر می گردد. 
در آن مقطع با توجه به مشکلات پیش آمده در مناسبات سیاسی دو کشور، بازی های باشگاه های ایرانی 
و عربستانی در کشور ثالث برگزار می شد و پرسپولیس هم در مسقط عمان بازی را میزبانی کرد. سه بازی 
بعدی دو تیم نیز به همین ترتیب یا در عمان انجام شد و یا در امارات. به این ترتیب، نخستین بار است 
که آنها در عربستان به میدان می روند. گفتنی است؛ دو پیروزی، یک تساوی و یک شکست حاصل کار 

پرسپولیس در این چهار رقابت بوده است.

سال جدید برای مدعی آقای گلی خوش یمن نیست!
رضا اسدی، مهاجم تأثیرگذار فصل گذشته ســپاهان بعد از درخشش در نیم فصل نخست و حضور در 

جام ملت های آسیا با افت عجیبی روبه رو شد و از هفته بیستم لیگ برتر موفق به گلزنی نشده است!
به گزارش »ورزش سه«، سال ۱۴۰3 برای رضا اسدی خوش یمن نبود و او بعد از گذشت ۶ ماه و انجام ۱۲ 
بازی مسابقات مختلف هنوز نتوانسته برای این تیم گلزنی کند و در بازی اخیر طلایی پوشان مقابل ملوان 
هم از فرصتی که برای او فراهم شد، نتوانست استفاده کند. آخرین گل رضا اسدی با ضربه تماشایی به 
زیر طاق دروازه فولاد به ثمر رسید و در لیگ بیست و سوم ۱۰ گله شد و یکی از جدی ترین مدعیان آقای 
گلی بود، اما مصدومیتی که برای او ایجاد شد شرایط را به طور کامل تغییر داد. اسدی بازیکن باکیفیت 
و با فیزیک مناسب است که در چند پست مختلف به میدان می رود و در بالاترین سطح در پست های 

هافبک هجومی، هافبک دفاعی و مهاجم هدف توانایی 
بازی دارد، اما شرایط سختی را پشت سر می گذارد. باید 

دید طلسم گلزنی رضا اسدی در سال ۱۴۰3 به چه شکل 
و در کدام مســابقه باطل خواهد شد. مورایس با 

احیا کردن این بازیکن می تواند یک مهاجم 
زهردار در تیم خود داشــته باشد. اسدی 

جمعه شب درحالی که شایعات جدایی 
او پررنگ شــده بــود در ترکیب اصلی 

سپاهان قرار گرفت.
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زندگی در شهرهای بزرگ و شلوغ، با وجود امکانات فراوان و فرصت های شغلی متنوع، همواره با چالش های 
زیادی همراه است؛ جمعیت بالای این شهرها، زیرساخت های شهری را تحت فشار قرار می دهد و موجب 

بروز مشکلاتی می شود که زندگی روزمره ساکنان را تحت تأثیر قرار می دهد.
به گزارش »ایمنا«، خیلی ها ممکن است فکر کنند زندگی در شهرها بسیار بهتر از زندگی در روستاها است، اما 
کم کم به مشکلات و دردسرهای زندگی شهری پی می برند؛ تغییر عقیده می دهند، البته زندگی در روستاها 
نیز مشــکلات ویژه خود را دارد، اما مهم ترین امتیازی که زندگی روســتایی بر زندگی شــهری دارد، وجود 
 فضایی آرام، آکنده از محبت و صمیمیت میان ساکنان و محیطی پاک و سالم است که در شهرهای بزرگ 

کمتر به چشم می خورد.
شهرنشینان از امکانات تحصیلی، تفریحی، ورزشی، برق، آب، بزرگراه و شبکه های ارتباطی بیشتری برخوردار 
هستند، اما زندگی در شهرها علاوه بر مزایایی که دارد، معایبی نیز دارد؛ مشکلات و معایبی که در شهرها وجود 
دارد به معنای این نیست که شهروندان از شهرها بگریزند و به تدریج روستاها را نیز تبدیل به شهرها کنند، اما 

مشکلات زندگی شهری باید با مشارکت شهروندان و فرهنگ سازی در میان آنها حل وفصل شود.
مشــکلات زندگی شهرنشینی ناشــی از مســائل و معضلات اقتصادی و اجتماعی ســبب شده است که 
شهرنشینان برای تخلیه فشارهای عصبی خود به پارک ها، جنگل ها، فضای سبز و امکانات ورزشی و تفریحی 
روی بیاورند؛ هزینه مسافرت های بین شهری بالا است و بیشتر خانواده ها ترجیح می دهند به جای سفرهای 
پرهزینه، به پارک ها و بوستان های اطراف شهر پناه ببرند و ساعاتی را توأم با آرامش بگذرانند، به همین دلیل 
امکانات ورزشی، تفریحی و فضای ســبز باید در همه نقاط شهر و به نحوی آسان و قابل دسترس در اختیار 

عموم شهروندان قرار گیرد و رفت وآمد شهروندان به این مکان ها آسان و راحت باشد.
زندگی در شهرهای بزرگ و شلوغ به دلایل متعددی همچون فرصت های شغلی بیشتر، دسترسی به خدمات 
بهتر و وجود امکانات فرهنگی و آموزشی متنوع برای بســیاری از مردم جذاب است، اما این نوع زندگی با 

چالش های خاصی نیز همراه است که می تواند بر کیفیت زندگی افراد تأثیر بگذارد.
زندگی در این شــهرها همواره با چالش های زیادی از جمله ترافیک ســنگین، آلودگی هوا، کمبود فضای 
سبز، افزایش هزینه های زندگی، کاهش کیفیت روابط اجتماعی، سروصدا و آلودگی صوتی و فشار روانی 

و استرس همراه بوده است.
یکی از بزرگ ترین مشکلات زندگی در شهرهای پرجمعیت، ترافیک سنگین است؛ افزایش تعداد خودروها 
و ضعف در سیستم حمل ونقل عمومی منجر به ایجاد ازدحام های ترافیکی شده است که زمان های طولانی 
برای جابه جایی را تحمیل می کند و این مشکل نه تنها موجب اتلاف وقت می شود، بلکه استرس و خستگی 

روزانه را نیز افزایش می دهد.
شهرهای بزرگ به دلیل تراکم جمعیت، تعداد زیاد خودروها و فعالیت های صنعتی، اغلب با مشکل آلودگی 
هوا مواجه هستند؛ تنفس در هوای آلوده خطرات جدی برای سلامتی دارد و می تواند موجب بیماری های 
قلبی، ریوی و مشکلات تنفسی شود، از این رو این مسئله یکی از مهم ترین عوامل کاهش کیفیت زندگی در 

کلان شهرها است.
با گسترش ساخت وساز در شهرهای بزرگ، بسیاری از فضاهای سبز و پارک ها کاهش پیدا کرده است؛ نبود 
فضاهای ســبز کافی، علاوه بر تأثیر منفی بر سلامت روحی و جســمی افراد، موجب می شود تا شهروندان 
فرصت های کمتری برای تفریح و اســتراحت در محیط های طبیعی داشته باشند، همچنین کمبود فضای 

سبز موجب کاهش کیفیت هوای شهر نیز می شود.
زندگی در شهرهای بزرگ و شلوغ اغلب با هزینه های بالاتری از جمله هزینه های مسکن، حمل ونقل، و مواد 
غذایی همراه است؛ افزایش اجاره بها و قیمت ملک یکی از چالش های اصلی برای ساکنان شهرهای شلوغ 

است و این موضوع به ویژه برای اقشار کم درآمد و متوسط دشواری های زیادی به وجود آورده است.
سروصدای ناشی از ترافیک، ساخت وســازها و فعالیت های روزانه در شهرهای بزرگ به طور مداوم افراد را 
تحت فشــار قرار می دهد؛ این آلودگی صوتی نه تنها کیفیت خواب را کاهش می دهد، بلکه می تواند موجب 

بروز استرس، سردرد و مشکلات سلامتی دیگری شود.

شهرشلوغاصفهانباچالشهایترافیکیدستوپنجهنرممیکند
ابوالفضل قربانی، رئیس کمیسیون هوشمندسازی و حمل ونقل شورای اسلامی شهر اصفهان در گفت وگو 
با خبرنگار »ایمنا« با اشاره به مشکلات شهرهای بزرگ اظهار می کند: با افزایش جمعیت و وسعت شهرها، 

چالش های متعددی برای ساکنان ایجاد می شود.
وی ادامه می دهد: یکی از بزرگ ترین معضلات شــهرهای بزرگ، جابه جایی و حمل ونقل است که به دلیل 
فاصله محل ســکونت افراد با محل کار یا نیازهای روزمره، ترافیک ســنگین به یکی از مشــکلات اساسی 

شهرهای شلوغ تبدیل می شود.
رئیس کمیسیون هوشمندسازی و حمل ونقل شورای اسلامی شــهر اصفهان تأکید می کند: بی نظمی های 
اجتماعی، کمبود زیرساخت های لازم و نبود آموزش های مناسب برای ارتقای فرهنگ ترافیکی این مشکلات 

را تشدید می کند.
قربانی می گوید: توسعه حمل ونقل عمومی و آموزش مردم در زمینه مدل های جابه جایی می تواند به کاهش 

ترافیک کمک کند.
وی اضافه می کند: برای مســافت های کوتاه از پیاده روی، برای مسافت های متوســط از دوچرخه و برای 

مسافت های طولانی از حمل ونقل عمومی باید استفاده شود.
رئیس کمیسیون هوشمندسازی و حمل ونقل شــورای اسلامی شهر اصفهان با اشاره به اهمیت شهرسازی 
صحیح خاطرنشــان می کند: تراکم بالای جمعیتی در بعضی مناطق و توزیع نامتعــادل امکانات می تواند 

مشکلات ترافیکی را تشدید کند.

قربانی می گوید: در شهرهای بزرگ باید فناوری های جدید و امکانات الکترونیکی مورد استفاده قرار گیرد 
تا نیاز به سفرهای غیرضروری کاهش پیدا کند.

وی در پاسخ به این سئوال که آیا اصفهان به عنوان یک شهر شلوغ شناخته می شود؟ اظهار می کند: اصفهان 
با جمعیتی بالای دو میلیون نفر، یکی از شهرهای پرجمعیت ایران است و نیازمند زیرساخت ها و امکانات 

بهتر و بیشتری است.
رئیس کمیســیون هوشمندســازی و حمل ونقل شورای اســلامی شــهر اصفهان تأکید می کند: توسعه و 

برنامه ریزی برای این شهر باید با دقت بیشتری صورت گیرد تا مشکلات موجود کاهش پیدا کند.

شهرهایشلوغ؛زندگیدرتنگنا
محمد پورمیدانی، مدیرکل مطالعــات و برنامه ریزی معاونت حمل ونقل و ترافیک شــهرداری اصفهان به 
خبرنگار »ایمنا« می گوید: صنعتی شدن سریع همراه با رشد جمعیت منجر به اثرات منفی قابل توجهی بر 

محیط زیست می شود.
وی اضافه می کند: رشــد یک جانبه اقتصادی کشــورهای پیشــرفته که با نادیده گرفتن ابعاد دیگر شکل 
می گرفت، مشکلات زیادی در رابطه با مسائل محیط زیســت، ناهنجاری های اجتماعی، فرهنگی و سایر 

موارد به وجود آورده و این موضوع منجر به رویکرد جدید جوامع به توسعه و شکل گیری توسعه پایدار شد.
مدیرکل مطالعات و برنامه ریزی معاونت حمل ونقل و ترافیک شهرداری اصفهان با اشاره به راهکارهای اصلی 
مقابله با ترافیک در شهرهای شلوغ تأکید می کند: تجربه شهرهای بزرگ در هر دو کشور توسعه یافته و در حال 
توسعه نشان می دهد که ابزارهای تحرک پایدار برای به حداقل رساندن وابستگی به حمل ونقل شخصی و 

کاهش اثرات جانبی ناخواسته مورد نیاز است.
پورمیدانی می گوید: یک رویکــرد حمل ونقل پایدار به دنبال تعادل بیــن کیفیت های محیطی، اجتماعی و 

اقتصادی در زمان حال و آینده است.
وی ادامه می دهد: برنامه ریزی حمل ونقل خوب باید در راســتای حفظ پایــداری اقتصاد، جامعه و محیط 
زیست باشد، از این رو با توسعه زیرســاخت های حمل ونقل، بسیاری از مشکلات زیست محیطی همچون 

اشغال زمین، آلودگی صوتی و آلودگی هوا ظاهر شده است.
مدیرکل مطالعات و برنامه ریزی معاونت حمل ونقل و ترافیک شهرداری اصفهان خاطرنشان می کند: اگر 
توسعه زیرساخت های حمل ونقل با توجه به معیارهای پایداری شهری باشــد، شهرها را به سمت عدالت 

اجتماعی، محیط مطلوب و توسعه اقتصادی سوق می دهد.
پورمیدانی با اشاره به حمل ونقل و رفت و آمد شهروندان ساکن شهرهای شلوغ می گوید: سیستم حمل ونقل 
شهری پایدار ضروری است، زیرا جنبه مهمی از شهر زنده است؛ شــهری که شهروندان آن از کیفیت بالای 

زندگی برخوردار هستند.
وی اضافه می کند: هدف سیستم حمل ونقل شهری پایدار، دسترسی آسان تمام شهروندان به کار، خدمات، 

منابع و سایر موارد است.
مدیرکل مطالعات و برنامه ریزی معاونت حمل ونقل و ترافیک شهرداری اصفهان تأکید می کند: از الزامات 
این سیستم آن است که برای تمام افراد شهر روش حمل ونقلی را متناسب با ظرفیت زیست محیطی شهر و 

استطاعت مسئولان و کاربران سیستم فراهم کند.
پورمیدانی می گوید: سیستم حمل ونقل شــهری پایدار، یک سامانه حمل ونقل همگانی متوازن و یکپارچه 

ایجاد می کند.
وی ادامه می دهد: نیازهای حمل ونقل گروه های مختلف جامعه بر اساس مسافت سفر، هدف سفر، درآمد، 

سن، جنس، توانایی فیزیکی و سایر موارد متفاوت است.
مدیرکل مطالعات و برنامه ریزی معاونت حمل ونقل و ترافیک شهرداری اصفهان خاطرنشان می کند: بعضی 
از روش های حمل ونقل همگانی قابلیت بهتری برای رفع نیازهای ســفر محدوده وســیعی از مردم دارند، 
همچنین یک سیســتم حمل ونقل پایدار، ســامانه حمل ونقل همگانی را فراهم می کند که اتصال خوبی با 

مناطق فعالیت اصلی شهر برقرار سازد.
پورمیدانی می گوید: سیستم حمل ونقل شهری پایدار، استفاده کارا از منابع محدود را تضمین می کند و این 

مهم از طریق ترویج وسایل نقلیه با میزان ســوخت مصرفی مناسب و وسایل نقلیه سبز، همچنین تشویق 
استفاده از حمل ونقل غیرموتوری به دست خواهد آمد.

وی می افزاید: با ترویج حمل ونقل همگانی و غیر موتوری، سیستم حمل ونقل نیز برای کاربران و مسئولان 
کاراتر خواهد بود، زیرا هر چه شهروندان کمتر از وسایل شخصی اســتفاده کنند، سطح تراکم ترافیک کمتر 

خواهد بود و تقاضای احداث خیابان های جدید کاهش پیدا می کند.
مدیرکل مطالعات و برنامه ریزی معاونت حمل ونقل و ترافیک شهرداری اصفهان با اشاره به اینکه آیا اصفهان 
از لحاظ ترافیکی یک شهر شلوغ است، تصریح می کند: اصفهان یکی از مهمترین شهرهای واقع در منطقه 
مرکزی کشور ایران است که به طور طبیعی به دلیل قرارگیری در منطقه ای تقاطع، دارای حجم ترافیکی بالایی 

است.
پورمیدانی با بیان اینکه شهر اصفهان چیزی حدود دو میلیون جمعیت ساکن دارد و از ۱۵ منطقه شهرداری 

تشکیل شده است، می گوید: این شهر به عنوان یکی از آلوده ترین شهرهای ایران شناخته شده است.
وی اضافه می کند: طبق گزارش دانشگاه علوم پزشکی اصفهان در سال ۲۰۱۷ حدود ۱۵ درصد از مرگ ومیرها 
در شهر اصفهان، بر اثر آلودگی هوا رخ داده است، همچنین اداره محیط زیست اصفهان در سال ۲۰۱۸ اعلام 

کرده است که ۷۶ درصد آلودگی در اصفهان مربوط به حمل ونقل است.
مدیرکل مطالعات و برنامه ریزی معاونت حمل ونقل و ترافیک شــهرداری اصفهان تأکید می کند: برای رفع 
ترافیک به وجود آمده در سطح شهر به دلیل شلوغی جمعیت، تأکید بر پایدار نمودن بیشتر حمل ونقل شهر 
اصفهان است تا در نتیجه آن سفرها از حالت خودروی شــخصی به حالت های حمل ونقل همگانی و فعال 

صورت گیرد.

مدیریتهوشمندترافیک؛رویکردیبرایمقابلهباچالشهایشهرهایشلوغ
مریم لطیفی، رئیس گروه مطالعات معاونت حمل ونقل و ترافیک شهرداری اصفهان در گفت وگو با خبرنگار 
»ایمنا« اظهار می کند: زندگی در شهرهای شــلوغ با وجود تمام مزایا، چالش هایی به همراه دارد که یکی از 

مهم ترین آنها چالش های ترافیکی و پیامدهای ناشی از آن است.
وی ادامه می دهد: از جمله این پیامدها می توان به ترافیک سنگین، افزایش زمان صرف شده برای رفت وآمد، 

مشکل پیدا کردن محل پارک در مقصد، آلودگی هوا و آلودگی صوتی اشاره کرد.
رئیس گروه مطالعات معاونت حمل ونقل و ترافیک شهرداری اصفهان تأکید می کند: ترافیک سنگین علاوه بر 

اتلاف وقت، افزایش استرس و افزایش آلودگی هوا را نیز به دنبال دارد.
لطیفی می گوید: آلودگی هوای بالای شــهرهای بزرگ ناشــی از ترافیک و صنایعی است که در اطراف این 
شهرها شکل می گیرند و آلودگی صوتی نیز از ترافیک، فعالیت های صنعتی و ساخت وسازها ناشی می شود.

وی اضافه می کند: یکی از راهکارهای اصلی مقابله با ترافیک در شهرهای شلوغ، توسعه حمل ونقل عمومی 
است که شامل مترو، تراموا و اتوبوس می شود.

رئیس گروه مطالعات معاونت حمل ونقل و ترافیک شهرداری اصفهان خاطرنشان می کند: این وسایل نقلیه 
می تواند شدت ازدحام ترافیک را کاهش دهد، زیرا تعداد زیادی از افراد را به طور هم زمان جابه جا می کنند.

لطیفی با بیان اینکه اگر هر یک از مســافران حمل ونقل عمومی از یک خودروی شــخصی استفاده کنند، 
حجم زیادی از خودروها به معابر تحمیل می شود و مشکلات زیادی را ایجاد می کند، ادامه می دهد: ترویج 
دوچرخه سواری و پیاده روی به عنوان گزینه های مهم ســفر می تواند موجب کاهش تعداد وسایل نقلیه در 

راه ها و کاهش آلودگی هوا شود.
رئیس گروه مطالعات معاونت حمل ونقل و ترافیک شهرداری اصفهان تأکید می کند: تشویق به هم پیمایی 

نیز می تواند تأثیر مهمی در کاهش تعداد خودروهای شخصی و در نتیجه کاهش ترافیک داشته باشد.
لطیفی با اشاره به مدیریت هوشمند ترافیک می گوید: مدیریت هوشمند ترافیک، یکی دیگر از راهکارهای 

مقابله با چالش های ترافیکی در شهرهای شلوغ است.
وی اضافه می کند: استفاده از سیستم های هوشمند برای زمان بندی چراغ ها و مدیریت ناوگان حمل ونقل 

عمومی می تواند کمک شایانی به کاهش ترافیک کند.
رئیس گروه مطالعات معاونت حمل ونقل و ترافیک شــهرداری اصفهان خاطرنشــان می کند: ارائه بستر 
مناسب برای برنامه ریزی سفر شهروندان، همچون اپلیکیشن های مسیریابی، می تواند به آن ها کمک کند 
تا از گونه های مختلف حمل ونقل استفاده کنند و بدانند که با هر وســیله ای و با چه هزینه ای به مقصد خود 

خواهند رسید.
لطیفی با بیان اینکه در شهرهای شلوغ، ترافیک در ســاعات مختلف روز ازدحام متفاوتی دارد، می گوید: در 
این راستا شــهروندان باید برای سفر خود برنامه ریزی و وسیله نقلیه مناســب و زمان مناسب سفر خود را 

انتخاب کنند.
وی با بیان اینکه اصفهان با جمعیتی حدود دو میلیون نفر یک شهر شلوغ محسوب می شود، تصریح می کند: 
روزانه حدود شش میلیون سفر در این شهر انجام می شود که حدود سه میلیون سفر با خودروی شخصی 
اســت. رئیس گروه مطالعات معاونت حمل ونقل و ترافیک شــهرداری اصفهــان می گوید: مجموع طول 
صف های ترافیکی در کل معابر شهر اصفهان در ساعات اوج در بعضی از روزها به حدود ۱۳۰ کیلومتر می رسد 
و برخی شهروندان ناچار هستند ۷۰ درصد تا دو برابر زمان بیشتری برای سفر خود در نظر بگیرند تا مطمئن 

باشند به موقع به مقصد می رسند.
وی اضافه می کند: برای کاهش ترافیک در اصفهان، توسعه حمل ونقل همگانی و یکپارچه سازی آن می تواند 

راهگشا باشد.
رئیس گروه مطالعات معاونت حمل ونقل و ترافیک شهرداری اصفهان تأکید می کند: توسعه حمل ونقل پاک 
همچون استفاده از اسکوتر و دوچرخه که تولید کربن ندارد، به عنوان راه حل های مؤثر در نظر گرفته شده است.
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رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: شــورای هماهنگی ترافیک استان در 
خصوص تغییر ساعت کاری ادارات در ابتدای مهر تصمیم گیری خواهد کرد تا مهرماه 

با آرامشی داشته باشیم.
به گزارش »مهر«، محمد نورصالحی صبح یکشــنبه در نطق پیش از دســتور صد 
و چهل و ششمین جلسه علنی شورای اسلامی شــهر اصفهان با بیان اینکه هفته 
وحدت یادآور ابتکار عمل بنیان گذار کبیر انقلاب اسلامی است، اظهار کرد: در واقع 
بر این مبنا که دشمنان از اختلاف بین شــیعه و سنتی سوء استفاده نکنند ما نیز از 
این مناسبت استفاده کرده و به خودمان و سایر مسئولان جامعه یادآور می شویم که 
با وحدت و همیاری می توان بر مشکلاتی که در مسیر حرکت و پیشرفت و آبادانی 

کشور وجود دارد غلبه کرد.
وی با اشاره به در پیش بودن ســال تحصیلی جدید گفت: در این روزها شهر آماده 
استقبال از ماه مهر می شود، در همین راســتا ستاد مهر تلاش هایی برای مدیریت 
حمل و نقل شــهری در ایام آغاز ســال تحصیلی انجام می دهد کــه در این میان 

شهرداری، پلیس راهور و اداره کل آموزش و پرورش با هم همکاری دارند.
رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان ادامه داد: شهرداری خود را آماده استقبال از 
مهرماه کرده است و شورای هماهنگی ترافیک استان در خصوص تغییر ساعت کاری 

ادارات در ابتدای مهر تصمیم گیری خواهد کرد تا مهرماه با آرامشی داشته باشیم.
وی با اشــاره به ســایر تمهیدات گفت: در حوزه حمل و نقل و کاهش ســرفاصله 
اتوبوس ها و قطارشهری که تلاش زیادی شده تا تردد دانش آموزان در هفته های 

نخست سال تحصیلی بدون مشکل انجام شود.

نورصالحی با بیان اینکه در حوزه حمل و نقل نیازمند حمایت وزارت کشور هستیم، 
گفت: هفته گذشته در تهران پیگیر اضافه شدن ناوگان اتوبوس داخل شهری بودیم، 
گرچه در حوزه بین شهری نیز همچنان دچار مشکل هستیم، دانشجویان نیازمند 
شرایط بهتر برای تهیه بلیت هســتند و از وزارت راه و شهرسازی می خواهیم که در 
این زمینه تلاش و مشــکلات را حل کند. در دولت قبــل تصمیمی مبنی بر واردات 
۲۰۰۰دستگاه اتوبوس گرفته شد که امیدواریم این موضوع دنبال شود. وی افزود: 
شرایط نباید به گونه ای باشد که دانشــجویان برای تهیه بلیت دچار مشکل شوند، 
حل این مشکلات از وظایف دستگاه های مربوط است و در همین راستا از مدیریت 

پایانه ها نیز می خواهیم که در نظم بخشیدن به اتوبوس ها همکاری کند.
رئیس شورای اسلامی شــهر اصفهان با تبریک به دارندگان رتبه های برتر کنکور 
سراسری که روز یکشنبه در صحن علنی شــورا حضور پیدا کردند و از آنان تجلیل 
شد، بیان کرد: این نســل، آینده کشــور در حوزه مدیریت، اقتصاد، صنعت و… را 
می سازند و هر پیشرفتی به دست این جوانان رقم می خورد. روز شنبه نیز پرتاب 
موفق ماهواره چمران یک را شــاهد بودیم که اتفاقی قابل توجه از پیشرفت ایران 

در حوزه فضایی است.
وی ادامه داد: همکاری بین مجموعه وزارت دفاع، سپاه و سازمان فضایی کشور سبب 
این پرتاب موفقیت آمیز شد و این نشان می دهد که تعامل و همکاری در اجرای کارها 
بسیار مؤثر است. هر اقدامی برای شکوفایی استعدادهایی که به وفور در کشور وجود 
دارد در دستور کار مسئولان باید باشد تا جوانان مستعد و پرتلاش حمایت شوند و در 

آینده مایه سربلندی کشور و ملت ایران شوند.

رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان:

تصمیمگیریبرایتغییرساعتکاریاداراتدرابتدایمهرانجاممیشود
فضای سیاسی استان اصفهان این روزها در تکاپو برای انتخاب استاندار است. برخی 
گروه ها با نگاه حل مشکلات استان، برخی دیگر با نگاه سیاسی  و برخی دیگر نیز 
 با شــاخص های مختلف دیگر درصدد معرفی گزاره هایی برای این منظور هستند. 
به گزارش »صاحب نیــوز«؛ با انتخاب وزیر کشــور دولت جدیــد فرایند انتخاب 
اســتانداران دولت چهاردهم آغاز شده و اعلام شد تکلیف اســتانداری ها تا پایان 
شهریورماه مشخص می شود. در استان اصفهان نیز این مسئله از طرف گروه های 
مختلف در حال پیگیری است و تاکنون گزینه های مختلفی برای این سمت به وزارت 
کشور معرفی شده اســت. مجمع نمایندگان استان اصفهان با تکیه بر این نکته که 
این استان دارای مشکلاتی است که باید در سطح ملی رفع شوند، معتقد است باید 
یک شخصیت ملی توانمند بدون حاشیه برای استانداری این استان انتخاب شود. 
لذا گزینه های مطرح شده توســط این مجمع عبارت اند از سردار حسین اشتری، 
مهدی جمالی نژاد و هاشم امینی که هر سه نفر از شخصیت های ملی هستند. سردار 
اشتری هم اکنون مشاور رئیس ستاد کل نیروهای مسلح و فرمانده سابق نیروی 
انتظامی کشور است. جمالی نژاد، معاون عمران و توسعه امور شهری و روستایی وزیر 
کشور و رئیس سازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور است که سابقه شهرداری 
اصفهان را نیز در کارنامه کاری خود دارد. هاشم امینی، مدیرعامل شرکت مهندسی 
آب و فاضلاب کشور است که پیش از این مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان 
اصفهان بود. از طرف دیگر شــورای راهبری )جبهه اصلاح طلبان و ستاد مرکزی و 
همچنین مردمی مسعود پزشکیان اســتان اصفهان( که زیرنظر کارگروه راهبری 
انتقال دولت فعالیت دارد گزینه های دیگری را برای این منظور معرفی کرده است. 

ابتدا از این شورا نام عباس رضایی، حسن فایضی، ایوب درویشی، ناهید تاج الدین و 
اسفندیار تاجمیری به عنوان گزینه های استانداری اصفهان به گوش رسید. رضایی، 
پزشک و استاندار سابق اصفهان؛ فایضی، رادیولوژیست و رئیس ستاد انتخاباتی 
شوراهای اسلامی شهر و روســتای اصلاح طلبان اصفهان؛ درویشی، معاون سابق 
توسعه مدیریت و منابع استانداری اصفهان؛ ناهید تاج الدین، نماینده سابق اصفهان 
در مجلس شورای اسلامی و اسفندیار تاجمیری نیز فرماندار سابق شاهین شهر و 
فریدن است. اما بعد اسامی مدّنظر این شورا برای اســتانداری اصفهان این گونه 
لیست شد: محسن عزتی، محمدعلی شجاعی، عباس رضایی، ناهید تاج الدین، 
اسفندیار تاجمیری و حسین فایضی. محسن عزتی، مسئول حزب هدی اصفهان 
و رئیس ستاد مردمی پزشکیان در اصفهان و محمدعلی شجاعی، استاندار سابق 

استان خراسان جنوبی و معاون سابق استاندار اصفهان است. 
علاوه بر این نام های دیگری نیز برای استانداری اصفهان از طرف گروه های مختلف 
مردمی عنوان شــده است که عبارتند از: ســیدمهدی ابطحی، قدرت ا... نوروزی و 
سیدمحمود حسینی. سیدمهدی ابطحی، استاد دانشگاه و رئیس سابق دانشگاه 
صنعتی اصفهان؛ نوروزی، استاد دانشگاه و شــهردار سابق اصفهان و سیدمحمود 
حسینی، استاندار سابق اصفهان است. رایزنی همه این گروه ها برای انتخاب استاندار 
آغاز شده است و برخی با رایزنی هایی با متنفذین دولت، برخی با جلب حمایت برخی 
اشــخاص و برخی با راه اندازی کارزار مجازی و... به دنبال برجسته تر کردن گزینه 
موردنظر خود هســتند. باید صبر کرد و دید تصمیم دولت چهاردهم برای انتصاب 

نماینده عالی دولت در استان پهناور و مهم اصفهان چیست.

تکاپوها برای انتخاب و انتصاب استاندار جدید اصفهان شدت گرفته است

همهگزینههایرویمیز

چالش های زندگی در شهرهای شلوغ

اصفهان من، شهرشلوغِ همیشه آلوده!

گزارش روز
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رئیس گروه بهره برداری و نگهداری از سد زاینده رود و چم آسمان، در حاشیه 
 بازدید از خط لوله انتقال آب به کاشــان، گفت: تدابیــر لازم برای حفاظت از

 300 متر خط لوله آب در محوطه ساختمان های نهضت ملی مسکن کاشان 
در دستور کار قرار گرفت. 

به نقل از روابط عمومی شــرکت آب منطقه ای اصفهان، دکتر مهرداد مقدس، 
رئیس گروه بهره برداری و نگهداری از سد زاینده رود و چم آسمان، اظهار کرد: با 
توجه به افزایش چشمگیر ساخت و ساز مسکن در حاشیه شهر کاشان و پروژه 

نهضت ملی مسکن، خط لوله آبرسانی به این شهر در محدوده ساختمان ها با 
هدف جلوگیری از هرگونه آسیب، با چیدن نیوجرسی و دیوارکشی محصور شد.

مقدس تأکیدکرد: با توجه به طول بالای مســیر خط لوله آبرسانی به شمال 
اصفهان، حفاظت و حراست از این خط به دلیل اهمیت تأمین آب شرب سالم و 
پایدار، جزو اولویت های برنامه ریزی شده شرکت آب منطقه ای اصفهان است.

وی در پایان از همکاری فرمانداری ویژه کاشان، دادستانی این شهر و همچنین 
شرکت آب و فاضلاب کاشان در انجام این عملیات قدردانی و تشکر کرد.

محصور کردن ۳۰۰ متر خط لوله آب زاینده رود در مسکن ملی کاشان
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به منظور تحقق شعار سال، بیش از 130 پروژه گازرسانی در شرکت گاز استان 
اصفهان آماده بهره برداری و آغاز عملیات اجرایی است.

به گزارش روابط عمومی شرکت ملی گاز ایران، ابوالقاسم عسکری، مدیرعامل 
شرکت گاز اســتان اصفهان، با اعلام این خبر و اشاره به رسالت گازرسانی این 
شرکت و استفاده همگان از این نعمت خدادادی، بیان کرد: به همت کارکنان 
خدوم این شرکت در راستای خدمات گازرسانی، توسعه و نگهداری شبکه های 
گاز و ارتقای سطح رضایت مندی مشترکین؛ تعداد 134 پروژه با اعتباری بالغ 
بر 1600 میلیارد ریال در سطح شرکت گاز استان اصفهان بهره برداری و عملیات 

اجرایی آن آغاز می شود.
مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان با بیان این که در این چارچوب 105 پروژه 
با هزینه ای بالغ بر 1200 میلیارد ریال مورد بهره برداری قرار خواهد گرفت، گفت: 
این طرح ها شامل طرح های بهینه سازی با اعتباری بالغ بر 665 میلیارد ریال 
از جمله 10 آبگرمکن خورشیدی و 8 نیروگاه خورشیدی 15 کیلوواتی جمعاً به 

ظرفیت 120 کیلووات و 150 واحد موتورخانه بهینه سازی شده است.
وی ادامه داد: همچنین در راستای ارتقای سطح رضایت مندی مشترکین نیز 
ساختمان اداره گاز حبیب آباد از توابع شهرســتان برخوار با هزینه ای بیش از 

54 میلیارد ریال مورد بهره برداری قرار می گیرد.
عسکری تصریح کرد: در راستای حمایت از تولید و تحقق شعار سال، گازرسانی 
به دو شــهرک صنعتی با اعتباری بالغ بر 58 میلیارد ریال و ۹۹ واحد تولیدی، 
صنعتی و کشــاورزی با هزینه ای بیــش از 530 میلیارد ریــال افتتاح و مورد 

بهره برداری قرار خواهند گرفت.
مدیرعامل شــرکت گاز اســتان اصفهان در ادامه، درخصوص پروژه هایی که 

عملیات اجرایی آن ها آغاز می شود، گفت: 2۹ پروژه با هزینه ای بالغ بر 373 
میلیارد ریال کلنگ زنی می شــود که از جملــه آنها می توان به گازرســانی به 
روستای مغاندر از توابع شهرستان بویین میاندشت، بیش از 27 واحد تولیدی، 
صنعتی، تجاری، عمومی با هزینه ای بیش از 331 میلیــارد ریال و ندامتگاه 

شهرستان شهرضا نیز با اعتباری بیش از 11 میلیارد ریال اشاره کرد.
مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان در پایان خاطرنشان کرد: تلاش می شود 
که حتی الامکان خدمات دولت به مردم اطلاع رسانی شود و فرصت مناسبی 
برای امیدبخشی هرچه بیشتر در جامعه فراهم شــود و خوشبختانه در سال 
جهش تولید با مشارکت مردم شاهد جهش خوبی در اجرای طرح ها و پروژه ها 

برای خدمت رسانی و ارتقای رضایت مندی مردم هستیم.

فرماندار خوانسار گفت: فاز سوم شبکه فاضلاب شهر خوانسار به طول 14 کیلومتر 
با صرف اعتبار 300 میلیارد ریال اجرا شد.

عباســعلی علی خاصی در گفت وگو با »ایمنا« با بیان اینکه عملیات روشــنایی 
 محور بزرگراهی خوانسار_دامنه حدفاصل حریم شهر تا گردنه به طول 3 کیلومتر 
انجام می شود، اظهار کرد: برای این پروژه مبلغ 100 میلیارد ریال اعتبار دولتی در 
نظر گرفته شده است. وی افزود: در مقطع کنونی، 60 پایه چراغ برق برای روشن تر 

شدن این مسیر نصب می شود. 
فرماندار خوانسار از افزایش 20 درصدی ظرفیت تولید محصولات باغی و زراعی 
در شهرستان خوانسار خبر داد و خاطرنشان کرد: به همت اداره جهاد کشاورزی 
شهرستان خوانسار در راستای اصلاح باغات، مبارزه با آفات، ترمیم قنوات و اجرای 
کانال کشی و لوله گذاری، در طول یک ســال گذشته شاهد افزایش 20 درصدی 

تولید محصولات باغی و زراعی هستیم.
علی خاصی ادامه داد: در حال حاضر میزان تولید محصولات باغی 18 هزار و 500 

تن و محصولات زراعی 41 هزار و 500 تن در سال است.
وی از افتتاح مرکز شماره 2 اورژانس شهرستان خوانســار خبر داد و تأکید کرد: 
با همکاری خیران و دانشگاه علوم پزشــکی، چند خانه بهداشت روستایی و در 
بخش جنرال، بیمارستان فاطمیه )س( با هزینه ای بالغ بر 150 میلیارد ریال مورد 

بهره برداری قرار گرفت.
فرماندار خوانسار از اجرای فاز سوم شبکه فاضلاب شهر خوانسار به طول 14 کیلومتر 
خبر داد و تصریح کرد: عملیات اجرای شبکه فاضلاب شهر خوانسار تا پیش از سال 
1400 فقط 30 درصد پیشرفت داشت، با تأمین اعتبارات دولتی از سه سال گذشته 

تاکنون 60 درصد این پروژه تکمیل شده است.
علی خاصی گفت: در طول یک سال گذشته 14 کیلومتر از شبکه فاضلاب با صرف 

اعتباری بالغ بر 300 میلیارد ریال اجرا شده است.
وی از 286 میلیارد ریال اعتبار برای بهســازی شــبکه برق روســتایی و احداث 
تأسیسات برق رسانی در خوانسار خبر داد و افزود: طی یک سال گذشته با تلاش 
اداره برق شهرستان خوانسار توسعه تأسیسات برق رسانی در شهرهای خوانسار و 
ویست، روستاهای مهرآباد، تجره، خم پیچ، دوشخراط، ارجنک، کهرت، قودجان 

و تیدجان انجام شده است.

قائم مقام کمیته امداد استان اصفهان:

۳۳۷۳ پایگاه جشن عاطفه ها در 
استان اصفهان مستقر است

قائم مقام کمیته امداد امام خمینی )ره( استان اصفهان از برپایی 3373 پایگاه 
جمع آوری کمک های مردمی همزمان با اجرای پویش جشن عاطفه ها خبر داد.

نبی ا... ا... دادی در گفت و گو با »مهر« با اشاره به جشن عاطفه ها اظهار کرد: امروز 

جشن عاطفه ها با برپایی 3373پایگاه جمع آوری کمک های مردمی در میادین، 
معابر اصلی شهرها در تمام سطح استان در حال اجرا است.

قائم مقــام کمیته امداد امــام خمینی )ره( اســتان اصفهان  با تأکیــد بر اینکه 
جشــن عاطفه ها از نیمه مرداد ماه شروع شــده، ادامه داد: این رویداد به صورت 
همزمــان روز هفت مهر مــاه نیز در 2700 مدرســه اســتان اصفهان بــا نواختن 
 زنــگ عاطفه ها و با هــدف نهادینه کــردن فرهنگ خیر و احســان در نســل نو 
به ویژه دانش آموزان، برگزار خواهد شد.وی با اشــاره به ادامه روند همدلی های 
نیکوکاران تــا 15 مهرماه برای خدمت رســانی به دانش آمــوزان نیازمند، افزود: 

 خیــران علاوه بــر حضــور در پایگاه های مســتقر در ســطح اســتان می توانند
تا نیمه اول مهرمــاه برای اهدای هدایا یــا نذورات نقدی خود، بــه دفاتر و مراکز 

نیکوکاری کمیته امداد امام خمینی )ره( مراجعه کنند.
قائم مقام کمیته امداد امام خمینی )ره( اســتان اصفهان بــا دعوت از نیکوکاران 
 برای حضور در این جشــن، خاطرنشــان کرد: مردم نیک اندیــش می توانند با 
شــماره گیــری #1*031*8877* و یــا بــا اســتفاده از شــماره کارت 
 60637370000250۹ بــه صــورت الکترونیکــی هدایای خــود را در کوتاه ترین 

زمان ممکن به دست دانش آموزان نیازمند برسانند.

فرماندار خوانسار خبر داد

اجرای فاز سوم شبکه فاضلاب شهر خوانسار به طول ۱۴ کیلومتر
به منظور تحقق شعار سال از سوی شرکت گاز استان اصفهان صورت گرفت؛

 بیش از ۱۳۰ پروژه گازرسانی استان اصفهان آماده بهره برداری و
آغاز عملیات اجرایی است

معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهور گفت:رایزنی های 
 لازم را انجام می دهیم تا بودجه صندوق CVC یا ســرمایه گذاری خطرپذیر 

فولاد مبارکه از یک همت به 4 همت افزایش یابد.
 به گزارش خبرگزاری »مهر«، حســین افشــین، معاون علمــی، فناوری و 
اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهور  در جلسه با مدیرعامل فولاد مبارکه اظهار 
کرد: باعث افتخار است که اولین سفر اســتانی خود را از اصفهان آغاز کردم؛ 
نسبت به فعالیت های شــهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان و شرکت فولاد 
مبارکه آشــنایی کامل دارم و خوشــحالم که بزرگ ترین صنــدوق CVC و 

خطرپذیر کشور، صندوق سرمایه گذاری خطرپذیر فولاد مبارکه است.
 وی افزود: صندوق های ســرمایه گذاری خطرپذیر فــولاد مبارکه و گلرنگ، 
 دو صندوق با ثبت دارایی یک همت در کشــور هســتند که ســرمایه گذاری 
یک همتی فولاد مبارکه محقق شده اما تنها 30 درصد از سرمایه گذاری صندوق 

گلرنگ تحقق یافته است.
معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهور ادامه داد: صندوق 
ســرمایه گذاری خطرپذیر فولاد مبارکه با ایده و مدیریت خوبی ایجاد شده 
و تســلط مدیران عامل فولاد مبارکه و صندوق سرمایه گذاری خطرپذیر این 

شرکت بر حوزه نوآوری و فناوری گواهی بر این موضوع است.
وی تصریح کرد: توضیحاتی که امروز آقای طیب نیا مدیرعامل فولاد مبارکه 
درخصوص شــرکت های دانش بنیان مورد حمایت شان و نوع فعالیت های 
آنان ارائه دادند، نشــان داد که مدیرعامل فولاد مبارکه به جزئیات عملکرد و 
فعالیت این شرکت ها مسلط است و عملکرد این مجموعه در حوزه نوآوری و 
فناوری واقعی است؛ به عبارت دیگر این مسئله را به گونه ای احساس کردم که 
گویی شرکت های دانش بنیان تحت حمایت فولاد مبارکه همچون فرزندان 

این شرکت هستند.
افشین اضافه کرد: کمتر مدیری را در کشور ســراغ دارم که علاوه بر تسلط به 
حوزه تخصصی خود، نسبت به حوزه فناوری و نوآوری دید داشته باشد اما این 
مسئله درخصوص آقای طیب نیا به عنوان مدیرعامل فولاد مبارکه صادق است؛ 
در صنعت فولاد جهان تنها 2 شرکت به صورت استثنا وجود دارند که 20درصد 
از بودجه خــود را در حوزه های »تحقیق و توســعه« و »تحقیــق و نوآوری« 
سرمایه گذاری کنند و عرف سرمایه گذاری در این حوزه ها بین 2 تا 3.5 درصد 
 از بودجه صنایع فولادی اســت که اگر در این حوزه ها سرمایه گذاری نکنیم، 

از صنعت فولاد جهان عقب خواهیم افتاد.

برای افزایــش ۴ برابری بودجه صنــدوق ســرمایه گذاری خطرپذیر 
فولاد مبارکه رایزنی خواهیم کرد

معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهور  اضافه کرد: حتماً 
رایزنی های لازم را انجام خواهیم داد تا بودجه صندوق CVC یا سرمایه گذاری 
خطرپذیر فولاد مبارکه بتواند از یک همت به 4 همــت افزایش پیدا کند و از 
مدیرعامل فولاد مبارکه هم می خواهم تا در این زمینه از ما حمایت کند تا این 
اتفاق رقم بخورد چراکه در صورت افزایش بودجه این صندوق به عنوان صندوق 
نمونه سرمایه گذاری خطرپذیر کشــور، تحول بزرگی در صنعت فولاد کشور 
محقق خواهد شد. وی گفت: بدیهی است با پیشتازی استان اصفهان در حوزه 
نوآوری و فناوری، دیگر استان ها و شهرهای کشور نیز اقدام به فراهم سازی 
شرایط لازم برای ایجاد اکوسیســتم نوآوری و فناوری خواهند کرد؛ امروز دو 
پروژه بزرگ فولاد مبارکه در حوزه نوآوری و فناوری افتتاح شد که نشان دهنده 
آینده نگــری صندوق ســرمایه گذاری خطرپذیر فولاد مبارکه اســت چراکه 
این احتمال وجــود دارد که در آینده کمبود مواد اولیــه صنعت فولاد ازجمله 

»مگنتیت« در آینده بیشتر احساس شود.

گردنــم را بــرای اکوسیســتم نــوآوری و فنــاوری و دانش بنیان ها 
گرو می گذارم

معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیــان رئیس جمهور افزود: بنابراین، 
این اطمینان را می دهم که قوانین موجود در کشور که مربوط به حوزه نوآوری و 

فناوری است را به طور کامل اجرا کنم و جای بسی امیدواری است که مسئولیت 
قبلی اینجانب مربوط به قانون مهم حمایت از کالای ایرانی بوده و در نگارش 
بند به بند این قانون مشارکت مؤثر داشــته ام، همچنین به قانون حمایت از 
جهش تولید دانش بنیان که از دیگر قوانین مهم حوزه نوآوری و فناوری است، 

تسلط کامل دارم.
وی با بیان اینکه در حال حاضر قوانین مترقی بســیار خوبی در حوزه نوآوری 
و فناوری کشــور داریم اما در اجرا نتوانسته ایم از تمام توان و ظرفیت موجود 
اســتفاده کنیم، گفت: اما من این قول را می دهم که حتمــاً این کار را انجام 
خواهیم داد؛ همان گونه که رئیس جمهور فرمود گردنم را در مقابل حرف هایم 
گرو می گذارم، بنده هم اعلام می کنم که گردنم را برای اکوسیســتم نوآوری 
و فناوری و شرکت های دانش بنیان گرو می گذارم تا بتوانیم تمام قد در این 

زمینه کمک کنیم.

اعلام آمادگی معاون رئیس جمهور برای افزایش ۲ برابری اعتبار مالیاتی 
صندوق سرمایه گذاری خطرپذیر فولاد مبارکه

افشــین با بیان اینکه بدیهی اســت که ذات صندوق های ســرمایه گذاری 
خطرپذیــر و ذات نــوآوری، خطرپذیری آن هاســت، تصریح کــرد: یعنی 
اگر اطمینان دارید که پروژه ای 100 درصد ســودده اســت، نباید به صندوق 
سرمایه گذاری خطرپذیر وارد شــود، بلکه باید از طریق دیگر برای اجرای آن 
تسهیلات پرداخت شود تا به تنهایی کار خود را انجام دهد چراکه نگاه پذیرش 
پروژه ها به صندوق ســرمایه گذاری خطرپذیر، احتمال آسیب پذیر بودن و 

ورشکستگی آن پروژه بوده است.
وی اضافه کرد: صندوق سرمایه گذاری خطرپذیر فولاد مبارکه اولین صندوقی 
است که راه خود را به درستی انتخاب کرده و در حال حرکت است؛ این صندوق 
اصطلاحاً جاده بازکن صندوق هایی خواهد بود که قرار است از این به بعد شکل 

بگیرند، لذا قول می دهیم که از این صندوق حمایت کنیم.
معاون علمــی، فناوری و اقتصــاد دانش بنیان رئیس جمهــور اضافه کرد: 
 معاونت علمی، فنــاوری و اقتصاد دانش بنیان ریاســت جمهوری تاکنون

  200 میلیارد تومــان اعتبار مالیاتی برای صندوق ســرمایه گذاری خطرپذیر 
فولاد مبارکه تعریف کرده و در صورت تکمیل اسناد این صندوق 200 میلیارد 
تومــان اعتبار مالیاتی دیگــر نیز تأیید خواهد شــد و آمادگی خــود را برای 

حمایت های بیشتر اعلام می کنیم.

با حضور معاون رئیس جمهور

 فاز نخست مجتمع توسعه تکنولوژی 
فولاد مبارکه افتتاح شد

فاز نخست مجتمع توسعه تکنولوژی فولاد مبارکه با حضور معاون علمی، فناوری و اقتصاد 
دانش بنیان رئیس جمهور در شهرک علمی تحقیقاتی اصفهان به بهره برداری رسید.

این مجتمع با مساحت 500 مترمربع و اعتبار 120 میلیارد ریال، روز شنبه با حضور حسین 
افشین به بهره برداری رسید. عملیات احداث این مجتمع از اواخر اسفند 1402 آغاز آغاز شد 
و شهریور سال جاری به پایان رسید. همچنین در محل مذکور عملیات احداث گام)فاز( دوم 
این مجتمع در مساحت 2 هزار و 711 مترمربع محوطه سازی و یک هزار و 500 مترمربع زیربنا 
با اعتبار 500 میلیارد ریال کلنگ زنی و آغاز شد. عملیات اجرایی این پروژه اسفند سال 1404 
به بهره برداری خواهد رسید. همچنین با حضور معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
رئیس جمهور، محصول نرم افزار آنالایزور ارتعاشی فولاد مبارکه که به همت شرکت »بهین 
پایش صبا«، سومین دارنده تکنولوژی طراحی و ساخت سنسورهای بی سیم آنالیز ارتعاشی 
در سطح جهانی تولید شده است نیز رونمایی شد. این پروژه در مدت دو سال با هزینه حدود 
55 میلیارد ریال با حضور چهار متخصص در حوزه های ارتعاشــات الکترونیک و نرم افزار 
با کاربرد عیب یابی از طریق آنالیز ارتعاشات اجرایی شــده است. رونمایی از سه محصول 
دانش بنیان در شهرک علمی تحقیقاتی و بازدید از چند شرکت دانش بنیان استان در زمینه 
هوش مصنوعی از دیگر برنامه های سفر یک روزه معاون ریاست جمهوری به اصفهان بود. 
فولادمبارکه اکنون مواد اولیه بیش از 3000کارخانه و کارگاه تولیدی کشــور در صنایع لوله و 
پروفیل، نفت، گاز و پتروشیمی، خودرو، موتورهای الکتریکی، لوازم خانگی، فلزی سبک 

و سنگین، ساختمانی، غذایی، کشتی سازی و سازه های دریایی و … را تأمین می کند.
این شرکت هر ســال بخشــی از محصولات خود را در راســتای ارتقای کیفیت، برآورده 
کردن نیاز ارزی و حضور در بازارهای جهانی و توســعه آن صادر می کند و با توجه به اعتبار 
 کسب شــده در بازار دنیا، اکنون پتانســیل و اعتبار لازم برای صادرات محصول به بیش از

 38 کشور جهان را دارد.

معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهور مطرح کرد؛
پیگیری افزایش۴برابری بودجه صندوق سرمایه گذاری خطرپذیر فولادمبارکه

سازمان آگهی های روزنامه زاینده رود
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